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“ Vizita delegaţiei de partid 
şi guvernam entale romane 

condusă de tovarăşul 
NICOLAE CEAUŞESCU, 

în R. P. Chinezi

y

L a z i, in  a g r ic u l t u r ă :

T o a t e  f o r j e l e ,  t o t  s a t u l  
l a  î n t r e J i n e r e a  c u l t u r i l o r !

Pregătirea temeinică a campaniei de întreţinere 
a culturilor şi organizarea faună a muncii în a- 
ceastă perioadă în majoritatea cooperativelor a* 
gricole s-au concretizat în efectuarea unui volum 
important de lucrări agricole de sezon.

Conform situaţiei operative a Direcţiei gene
rale judeţene a agriculturii, pînă la data de 3 
iunie a.c„ la sfecla de zahăr s-a efectuat praşila 
I pe 90 la sută din suprafaţa ocupată de 
această cultură, iar praşila a Il-a — pe 66 la 
sută din suprafaţă, la cultura cartofilor — praşila 
I este aproape terminată, iar praşila a Il-a 
— pe 57 la sută din suprafaţă, la porumbul pen
tru boabe — praşila I — pe 82 la sută din 
suprafaţă, iar praşila a Il-a — pe 9 Ia sută din 
suprafaţa ocupată de cultură.

Lucrătorii din agricultură au acordat atenţie 
deosebită şi efectuării lucrărilor de sezon în le
gumicultura, viticultură, pomicultură. Astfel, le
gumele au fost însămînţate sau plantate pe 81 
Ia sută din suprafeţele prevăzute. Sapa mare în 
podgorie s-a executat pe 92 la sută din supra
faţa viilor, iar praşila a Il-a — pe 13 Ia sută. 
In pomicultură s-au efectuat arături pe 92 la 
sută din suprafaţa livezilor.

Cele mai bune rezultate Ia întreţinerea cultu

rilor s-au înregistrat în cooperativele agricole din 
Agnita, Alţîna, Apoldu de Sus, Avrig, Axente 
Sever, Bogatu Român, Cristian, Ghijasa de Sus, 
Gusu, Hoghilag, Hosman, Mălîncrav, Mediaş, 
Merghindeal, Micăsasa, Păuca, llacoviţa, Retiş, 
Roşia, Ruşi, Sîngătin, Slimnic, Stejerişul, Şaroşu 
pe Tîrnave, Şelimbăr, Tîrnava ş.a.

A început şi se desfăşoară intens recoltarea 
trifoiienelor. Rezultate bune în această privinţă 
se înregistrează deocamdată ta C.A.P. Apoldu de 
Sus, Aţei, Bazna, Brateiu, Hoghilag, Ighişul Nou, 
Laslea, Miercurea Sibiului, Merghindeal, Mihăi- 
leni, Moşna, Ocna Sibiului, Păuca, Şaroşu pe 
Tîrnave, Valea Viilor ş.a.

Praşila a Il-a Ia sfecla de zahăr mai este de 
efectuat pe mari suprafeţe la unele cooperative 
agricole, cum sínt Biertan, Birghiş, Bruiu, Buia, 
Cornăţel, Ighişul Nou, Laslea, Ludoş, Noiştat, 
Pelişor, Noul Român, Presaca, Răvăşel, Şeica 
Mare, Şoroştin ş. a., iar praşila I la porumbul 
pentru boabe — Ia Alămor, Alma, Biertan, Bîr- 
ghiş, Chirpăr, Cornăţel, Moşna, Pelişor, Poplaca, 
Presaca, Şeica Mică ş.a., unde consiliile de con
ducere trebuie să ia măsuri eficiente pentru mo
bilizarea tuturor forţelor Ia executarea acestor 
lucrări.

Cîmpul este plin de oameni
(d a r  nu p retu tin d en i)

„Ziua bună se cunoaşte de dimi
neaţă“, proverb cu profunde şi mul
tiple semnificaţii, mai ales cînd este 
folosit pentru începutul unui raid 
de început de vară. . .

Joi, 3 iunie a.c. Zi splendidă pen
tru lucru în cîmp. Ca pretutindeni, 
pe Valea Oltului oamenii îşi fac 
cum pot mai bine datoria. S-a vor
bit atît de mult despre rolul apli
cării acordului global îneît orice 
referire la acest mijloc de stimulare 
a participării oamenilor la lucrul în 
cîmp • este pîndită de banalizare. 
„Poate să spună oricine orice, dar 
la noi situaţia era critică, afirmă 
Iosif Olaru, preşedintele C.A.P. Ra- 
coviţa. Culturile ne rămîneau în 
buruiană, recoltele erau derizorii, 
cooperatorii nu veneau la lucru. Dar 
acum. . .“.

...A cum  eimpurile de la Raco- 
riţa  şi Sebeşul de Sus sínt pline de 
oameni După afirmaţiile preşedin
telui şi inginerului şef al coopera
tivei agricole, peste 300 de oameni 
— cooperatori şi muncitori — 
participă zilnic la prăşitul porum
bului, cartofilor, sfeclei de zahăr. 
Aşa se şi explică faptul că la Raco- 
viţa s-a terminat de mult praşila 
I Ia cartofi pe întreaga supra
faţă de 130 ha, praşila a Il-a s-a 
executat pe 115 ha, iar praşila a 
XII-a (şi ultima) — pe 40 ha. La 
sfecla de zahăr, încheindu-se pra- 
şilele I şi a Il-a, s-a trecut la exe
cutarea celui de-al treilea prăşit, 
acţiune la care erau mobilizaţi 
peste 100 de oameni în hotarele 
„Balta rotundă“, „Saivan“ şi „Peste 
OU". Praşila i Ia porumbul pen-

R A I D U L  N O S T R U  
PE VALEA OLTULUI

tru boabe s-a executat pe ISO 
din cele 210 ha.-Toate culturile se 
prezintă bine, cu excepţia cartofi
lor din hotarul „Şes“ — de la bri
gada din Sebeşul de Sus, unde în- 
tîrzierea răsăritului plantelor a de
terminat o mare neuniformit'ate a 
culturii.

Eforturi considerabile sínt recla
mate de soluţionarea problemelor

de organizare a muncii şi în alte 
unităţi. Inginerul Ion Ordeanu, de 
la C.A.P. Tălmadu, ne relata — in 
birou — că „praşila a l-a la po
rumbul pentru boabe şi cel pentru 
siloz s-a terminat“.

In cîmp, însă. . .  schimbatu-s-a 
situaţia. în hotarul „La pepinieră“ 
porumbul pentru siloz „cere“ pra
şila a Il-a.

— Aveţi vreun motiv aparte pen
tru întirzierea praşilei a Il-a?

— Nu, dar nu sínt oameni...

(Continuare în pag. a III-a) 
GH. GRÄDINARU

Constituirea 
Comisiei 

Naţionale de 
Demografie
La Palatul Consiliului de Stat al 

Republicii Socialiste România a 
avut loc joi dimineaţa şedinţa de 
constituire a Comisiei Naţionale 
de Demografie.

La şedinţă au luat parte tova
răşii Emil Bodnaraş, membru al 
Comitetului Executiv al Prezidiu
lui Permanent al C.C. al P.C.K., 
vicepreşedinte al Consiliului de Stat 
şi Constantin Stătescu, secretarul 
Consiliului de Stat.

Prin Decret a fost stabilită com
ponenţa Comisiei Naţionale de De
mografie — organ al Consiliului 
de Stat — şi care este formată din 
oameni de ştiinţă, cadre didactice şi 
alte cadre cu înaltă pregătire a 
căror activitate este legată de pro
blemele de demografie, precum şi 
reprezentanţi ai Consiliului Econo
mic, Comitetului de Stat al Plani
ficării, Ministerului Sănătăţii, Mi
nisterului Muncii, Ministerului Fi
nanţelor, Ministerului tnvăţămîn- 
tului, Comitetului de Stat pentru 
Cultură şi Artă, Ministerului Justi
ţiei, Ministerului Forţelor Armate, 
Ministerului Afacerilor Interne, 
Comitetului de Stat pentru Econo
mia şi Administraţia Locală, Di
recţiei Centrale de Statistică, Aca
demiei de Ştiinţe Medicale, Consi
liului Central al Uniunii Generale 
a Sindicatelor, Consiliului Naţio
nal al Femeilor, Uniunii Tineretu
lui Comunist şi Uniunii Naţionale 
a Cooperativelor Agricole de Pro
ducţie.

In cadrul şedinţei a luat cuvin* 
tul tovarăşul Emil Bodnaraş, care 
a transmis celor prezenţi salutul 
conducerii superioare de partid şi 
de stat, personal al tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu, subliniind tot
odată importanţa şi sarcinile care 
revin Comisiei Naţionale de De
mografie.

(Agerpres)

Una din acţiunile menite să asi
gure o bună circulaţie este şi 
marcajul şoselelor. In imagine, 
aspect din timpul efectuării unei 
astfel de lucrări pe şoseaua 

Copşa Mică—Mediaş
Foto: FRED NUSS

P reşed in te le  Mao Tzedun 
ş i vicepreşedintele Lin Biao 

au avut o în trevedere cordială
cu t o v a r ă ş u l M i c o l a  

ş i ceilalţi membri ai delegaţiei de 
partid ş i guvernamentale române

Preşedintele Comitetului Central 
al Partidului Comunist Chinez, tova
răşul Mao Tzedun, împreună cu to
varăşul său apropiat de luptă, Lin 
Biao. vicepreşedinte al Comitetului 
Central al Partidului Comunist Chi
nez, au avut joi dimineaţa o întreve
dere cu tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Comu
nist Roman, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, si soţia sa. Elena Cauşescu, 
cu membrii delegaţiei de partid şi 
guvernamentale române.

întrevederea a decurs într-o atmo
sferă deosebit de cordială, în spiri
tul sentimentelor de prietenie şi de 
unitate militantă dintre cele două 
partide, ţări şi popoare.

în jurul orei 9, sosesc la Palatul 
Adunării Reprezentanţilor Populari 
din întreaga Chină, tovarăşul

Nicolae Ceauşescu cu soţia, tova
răşii Ion Gheorghe Maurer, Manea 
Mănescu, Dumitru Popa, Ion Iliescu, 
George Macovescu, ambasadorul Ro
mâniei la Pekin, Aurel Duma, cu 
soţia.

Preşedintele Mao Tzedun, vicepre
şedintele Lin Biao şi tovarăşii Ciu 
En-laî, Kan Şen, Huan Iun-sen, lao 
Ven-iuan si Li Sien-nien au adresat 
un cordial bun venit distinşilor 
oaspeţi români şi le-au strîns mîinile 
cu căldură.

Apoi, tovarăşii Mao Tzedun, Lin 
Biao, Nicolae Ceauşescu şi Ion 
Gheorghe Maurer, împreună cu cei
lalţi conducători de partid şi de stat 
chinezi şi oaspeţi români s-au în
dreptat spre Sala provinciei Hunan, 
unde se aflau persoanele oficiale ro
mâne care însoţesc delegaţia, pre
cum şl membri ai ambasadei române

la Pekin, Cei prezenţi salută cu căl
dură pe conducătorii celor două par
tide şi popoare. Preşedintele Mao 
Tzedun se adresează celor de fata, 
spunînd: „Tovarăşi, vă salut şi va 
urez toate cele bune. Să ne unim 
pentru a infringe imperialismul si 
pe toţi reacţionarii“, Răspunzînd, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu a spus: 
„Vă transmit un călduros salut din 
partea Partidului Comunist Român şi 
poporului român".

în continuare, tovarăşii'Mao Tze- 
dun, Lin Biao şi tovarăşii Ciu En-lai, 
Kan Şen, precum şi ceilalţi condu
cători de partid şi de stat chinezi 
au avut o convorbire prietenească cu 
tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi soţia, 
Ion Gheorghe Maurer şi ceilalţi 
membri ai delegaţiei de partid şi gu
vernamentale române. Au fost de 
faţă şi alte petsoane oficiale chineze.

convorbirilor oficialeContinuarea
Joi după-amiază, la Palatul Adu

nării Reprezentanţilor Populari din 
întreaga Chină, au continuat convor
birile dintre delegaţia de partid şi 
guvernamentala română, condusă de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar genera] al Partidului Comunist

Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Româ
nia, şi delegaţia de partid şi guver
namentală chineză, condusă de to
varăşul Ciu En-lai, membra al Co
mitetului Permanent al Biroului Po

litic al Comitetului Central al Parti
dului Comunist Chinez, premierul 
Consiliului de Stat al Republicii 
Populare Chineze.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atrrţosferă cordială.

Spectacol de gală în cinstea 
delegaţiei de partid ş i guvernamen
tale a Republicii Socialiste Romănia

Joi seara, a avut loc un specta
col de gală organizat de Secţia re
laţii externe a Comitetului Central 
al Partidului Comunist Chinez şi 
Ministerul de Externe al R.P. Chi
neze în cinstea delegaţiei de partid 
şi guvernamentale a Republicii So
cialiste România.

La spectacol au luat parte tova
răşii Nicolae Ceauşescu cu soţia, 
Elena Ceauşescu, Ion Gheorghe 
Maurer, Manea Mănescu, Dumitru 
Popa, Ion Iliescu, George Macoves- 
eu, ambasadorul Aurel Duma cu 
soţia.

Au participat Ciu En-lai, Cian 
Cin, Huan lun-şen, lao Ven-iuan, 
Ie Ciun,- Ciu Ui-tzo, Go Mo-jo, Ken 
Biao, Ci Pîn-fei şi alte persoane ofi
ciale chineze.

La intrarea în sală a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu şi a soţiei sale, 
Elena Ceauşescu, a tovarăşilor Ciu

En-lai, Cian Cin şi a celorlalţi con
ducători de partid şi de stat români 
şi chinezi, asistenţa aplaudă cu în
sufleţire.

A fost prezentat de către ansam
blul coregrafic „China“, drama co
regrafică modernă revoluţionară 
„Detaşamentul Roşu de femei“, care 
evocă emoţionant drumul de luptă 
şi victorii al Armatei Roşii, al ma
selor populare, sub conducerea 
Partidului Comunist Chinez, în pe
rioada războiului civil de 10 ani 
(1927—1937).

La sfîrşitul spectacolului, artişti
lor le-au fost oferite flori din partea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu şi a 
soţiei sale, Elena Ceauşescu.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu cu 
soţia, tovarăşii Ion Gheorghe Mau
rer, Ciu En-lai, Cian Cin, ceilalţi 
conducători de partid şi de stat ro
mâni şi chinezi urcă pe scenă, feli-

citînd călduros artiştii pentru mă
iestria lor interpretativă.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a- 
dresează ansamblului coregrafie 
„China“ invitaţia de a face un tur
neu in Republica Socialistă România.

In timp ce pe fundalul scenei 
apare lozinca în limba chineză 
„Trăiască prietenia dintre .popoarele 
român şi chinez“, artiştii şi întreaga 
asistenţă aplaudă minute în- şir.

Conducătorii de partid şi de stat 
ai celor două ţări se fotografiază 
cu artiştii.

După spectacol, tovarăşul Sie 
Fu-ci membru al Biroului Politic 
al C.C. al P.C. Chinez, prim-secretar 
al Comitetului municipal de partid 
Pekin şi preşedinte al Comitetului 
Revoluţionar, a venit să-l salute pe 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi so
ţia sa, Elena Ceauşescu, pe membrii 
delegaţiei române.

Oamenii muncii din judeţul nostru răspund cu însufleţire

CHEMĂRII CONSILIULUI NAŢIONAL 
AL FRONTULUI UNITĂŢII SOCIALISTE

Chemarea Consiliului Naţional 
al Frontului Unităţii Socialiste 
către toţi cetăţenii Republicii 
Socialiste România privind mo
bilizarea integrală a rezervelor 
materiale şi spirituale ale ţării, 
pentru a da viaţă, In mod exem
plar, noului plan cincinal — 
amplu şi impresionant program 
ce va propulsa România socia
listă pe o treaptă superioară de 
dezvoltare — a stîrnit, cum era 
şi firesc, un adine ecou în rîn- 
dul oamenilor muncii din judeţul 
nostru, o admirabilă emulaţie a 
tuturor colectivelor de muncă 
hotărîte să traducă în viaţă sar
cinile ce le revin. Interesul una
nim cu care a fost primit acest 
document de mare însemnătate 
este pe deplin explicabil, che
marea dînd glas hotărîrii mani-

Ing. Pavel Moraru, şeful filialei 
din Sibiu al Institutului de proiec
tări pentru industria chimiei anor
ganice şi a îngrăşămintelor!____ ,

festafe de toţi oamenii muncii 
— fără deosebire de naţionalitate 
—, întregului popor, de a munci 
cu entuziasm şi energie creatoare 
pentru îndeplinirea şi depăşirea 
prevederilor actualei etape de 
dezvoltare a ţării,'' care orientează 
economia spre un înalt ritm de 
creştere, acordind prioritate la
turilor calitative ale activităţii, 
dezvoltării rapide a ramurilor 
industriale moderne. _

Inserăm mai jos citeva din co
respondenţele sosite Ia redacţie, 
toate avînd ca numitor comun 
hotărîrea nestrămutată de a 
munci fără preget pentru înfăp
tuirea îndrăzneţelor obiective ce 
Ie prefigurează actualul cincinal, 
răspunzînd cu entuziasm şi înaltă 
responsabilitate Chemării Consi
liului Naţional al F.Lî.S.

Convinşi de faptul că întreaga 
activitate pe care o desfăşurăm va 
contribui la înfăptuirea ’ în bune 
coadüitiai & BLasuInâ cincinal, -co

lectivul de proiectanţi ai institutu
lui citind Chemarea Consiliului Na
ţional al Frontului Unităţii Socia
liste s-a angajat să termine eu 8 zile 
înainte de termen proiectele de exe
cuţie pentru construcţii, ale căror 
beneficiar este Uzina de produse 
sodice nr. 3 Govora. însufleţiţi de 
textul chemării, specialiştii institu
tului s-au aplecat mai mult asupra 
planşetelor, reuşind astfel să eco
nomisească la proiectele amintite 
1000 tone de metal faţă de greuta
tea unei construcţii similare din 
U.R.S.S.

In permanenţă avem în vedere 
găsirea celor mai bune soluţii, ştiind 
că încă ‘din stadiul de proiectare se 
poate imprima noii construcţii o li
nie modernă şi foarte economicoasă. 
De pildă, din iniţiativa colectivului 
nostru, s-a renunţat la închiderea 
halelor cu ziduri sau plăci de be
ton, adoptîndu-se o nouă formă, 
ferestre din sticlă cu profilit. Prin 
introducerea acestora se elimină 
dezavantajele vechiului procedeu şi 
a suprafeţelor vitrate obişnuite, oare 
Hasasában muH metal, Bfotodată îs

imprimă halei o linie modernă, iar 
montajul se face mai repede.

Pe lingă lucrările de proieotare 
care le facem în mod curent, asi
gurăm asistenţă tehnică beneficiari
lor noştri pentru lucrările ce le 
executăm. In felul acesta vom păs
tra nemijlocit contactul cu uzina, 
cu realităţile practice din între
prinderi.

Ing. Mihail Costea, şeful secţiei 
mecanică III, uzina „Independenţa“:

Chemarea, lansată în cel dintîi 
an al unei etape ce se prefigurează 
a fi deosebit de rodnică, va mobi
liza neîndoielnic imensele potenţe 
ale economiei noastre spre acelaşi 
ţel: înfăptuirea măreţului program 
stabilit de partid. Este în afara 
oricărei îndoieli că succesele cu care 
ne mîndrim AZI, vor fi MÎINE 
spectaculos amplificate prin efortu
rile tuturor oamenilor muncii. în 
ceea ce priveşte activitatea seeto-

vs - . fContinuare în pag, a  IIî-a)

Tovarăşa Elena Ceauşescu a vizitat 
Palatul de iarnă din Pekin

Tovarăşa Elena Ceauşescu, înso
ţita de tovarăşa Lin Cia-mei, soţia 
tovarăşului LI Sien-nien, membru al 
Biroului Politic al C.C al P.C Chi
nez, vicepremier al Consiliului de 
Stat, a vizitat joi după-amiază Pala
tul de iarnă din Pekin. La vizită a

luat parte tovarăşa Maria Duma, so
ţia ambasadorului român în R. P. 
Chineză.

Construit la începutul secolului al 
NV-lea, Palatul este un vast com
plex de pavilioane în stil clasic chi- 
nez, care au servit ca reşedinţă îm

păraţilor ChineL Marile valori Sw 
artă pe care Ie reprezintă Palatul 
şt obiectele din interior stau mărtu
rie geniului creator, iscusinţei ş! hăr
niciei poporului chinez. „Oraşul in
terzis" din trecut a reintrat, după 
eliberare, în patrimoniul întregului 
popor, fiind astăzi muzeu national.

II

PE GLOB” .......... ■ n  ■ \

•  Frontul Popular pentru Eliberarea Palestinei a 
dat publicităţii un comunicat in care îşi asumă res
ponsabilitatea exploziilor produse în cursul acestei 
săptămlni In localităţile iordaniene Amman, Zarka

Russeiiah, transmite agenţia Reuter.
•  Campionatele internaţionale de tenis ale Franţei 

se apropie de finiş. Ieri, pe terenurile de la Rolland 
Ga-ros, s-au jucat partide importante în sferturile 
de finală ale probei de simplu bărbaţi. Printre semi- 
fi alişti se numără şi jucătorul român Ilie Năstase, 
care a eiştigat cu 6—1, 6—3, 3—6, 6—4, în faţa ame- 
ri anului Stan Smith, partida întreruptă miercuri din 
aţjza întunericului in semifinale, Năstase va avea 
a adversar pe Frank Frohling (S.U.A.). Cehoslovacul

Jan Kodes, favoritul nr. 1 al turneului, s-a calificat, 
Âa asemenea, în semifinale, elimin!ndu-l cu 6—4, 
8—6, î—6, 6—i pfc francezul Patrick Proîsy.

•  Un purtător de cuvînt al armatei americane a 
anunţat că generalul John Donaldson, fost comandant 
al celei de-a 11-a brigăzi de infanterie a diviziei 
„Americal", a fost acuzat oficial de uciderea a opt 
civili sud-vietnamezi, în provincia Quang Ngai, în 
perioada noiembrie 1968—ianuarie 1969. In aceeaşi 
provincie se află şi localitatea Song My, unde loco
tenentul William Calley, care aparţinea aceleiaşi uni
tăţi militare, a ordonat masacrarea a 102 persoane.

Generalul John Donaldson este ofiţerul superior 
american cu cel mai înalt grad. acuzat oficial de asa
sinarea unor civili sud-vietnamezi.

•  Forfele de securitate din Republica Democratică 
Populară a Yemenului au zădărnicit o încercare de 
sabotaj, arestînd un număr de persoane care piß- 
nuiau să arunce in aer generatori de energie elec
trică şi alte instalaţii de utilitate publică — artunlă 
agenţia M.E.N,
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Coloana
diverselor

Ghicifi cine repara?
Jn apartam#*tul nr. 9, din 

blocul P 1, Hipodrom, s-a 
spart o ţeavă şi curge apa 
Sn casă. Proprietarul aparta
mentului s-a adresat meca
nicului de la centrala ter
mică nr. 9, din acelaşi car
tier. „Nu intră In atribuţiu- 
nile noastre — i-a răspuns 
mecanicul. Adresaţi-vă
LL.L.-ului“. Şi cetăţeanul s-a 
adresat întreprinderii de lo
cuinţe şi localuri Sibiu. Nu
mai că şi de aici a fost tri
mis In altă parte. „Mergeţi 
la mecanic sau la construc
tor“! Iată cum sínt purtaţi 
oamenii pe drumuri, iată 
faţa crasă a iresponsabilită
ţii. Sperăm că cei în drept 
vor lua măsurile necesare!

BHanf negativ
Zilele trecute Miliţia mu- 

nicipiulii. Sibiu a întreprins 
un raid pentru depistarea 
persoanelor care nu posedă 
asupra lor buletinele de 
identitate, a persoanelor ale 
căror acte sínt deteriorate 
sau nu au aplicate pe ele 
viza de flotant. S-a constatat 
că un număr de 56 persoane 
plecaseră in oraş fără să 
aibă asupra lor buletinele de 
identitate, iar alţi 53 de ce
tăţeni nu aveau viza de flo
tant. Toţi au fost amendaţi!

Atenţiune 
producători I

Este obligatoriu să aveţi 
cu dumneavoastră certifica
tele de producători, atunci 
cind desfaceţi produse ali
mentare. Altfel veţi fi a- 
mendaţi. In 31 mai şi 1 iu
nie, 16 persoane au fost gă
site In piaţa „Cibin“, din 
Sibiu, vînzînd alimente fără 
să aibă asupra lor certifica
tele necesare. De notat că, 
în aceeaşi zi, 9 producători 
au fost amendaţi cu 250 lei, 
pe motivul că au vindut a- 
limente cu preţuri mai mari 
decit cele prevăzute de lege.

Ulciorul s-a spart
De mai multe ori la rînd 

Oficiul poştal din Agnita 
a fost sesizai de cetăţeni că 
au dispărut din colete anu
mite obiecte de îmbrăcă
minte. In 28 mai miliţia din 
localitate l-a depistat pe hoţ. 
El se numeşte loan Bagor, 
care a fost şofer pe autotu
rismul care deservea Oficiul 
P.T.T.R. Cu ocazia unei per
cheziţii care î s-a făcut la 
domiciliu au fost găsite o 
mare parte din obiectele fu
rate. Valoarea lor este de 
4100 lei.

Dar cei care 
răspund direct?
In noaptea de 29 spre 30 

mai, Intr-o acţiune între
prinsă de Miliţia municipiu
lui Sibiu, au fost identifi
cate 27 de autovehicule, a- 
parţinind umor organizaţii 
socialiste din Sibiu, care 
erau parcate la domiciliile 
conducătorilor auto. Desigur, 
şoferii respectivi vor fi a- 
mendaţî. Dar cum rămine 
cu şefii de garaje şi cu con
ducătorii întreprinderilor 
respective, care nu mai ştiu 
unde le slnt maşinile?

AL. SOMEŞANU

•  Astăzi, 4 iunie, la ora 15, 
la Casa albastră a Muzeului 
Brukenthal din Sibiu va avea 
loc o întîlnire a reprezentanţi
lor activelor pioniereşti din ju
deţul nostru cu membrii secre
tariatului Comitetului judeţean 
de partid. Pionierii vor prezen
ta cu acest prilej unele aspecte 
ale muncii unităţilor şi detaşa
mentelor.

Intîlnirea are drept scop cu
noaşterea nemijlocită de către 
secretarul Comitetului judeţean 
de partid a activităţii pionie
reşti, jalonarea muncii acestora 
pentru etapa următoare.

•  In zilele de 1 şi 2 -iunie 
a. c. la Sibiu, Mediaş şi Agnita 
au avut loc şedinţele de lucru 
ale directorilor şcolilor generale 
şi liceelor din judeţul Sibiu 
unde s-au dezbătut probleme 
legate de modul cum s-a des

făşurat procesul de Invăţămint 
In anul şcolar 1970/1971, precum 
şi măsurile pentru organizarea 
vacanţei de vară a elevilor şi 
şcolarilor şi pregătirea în
ceperii anului şcolar viitor.

•  Tot In zilele de I şi 2 iu
nie s-a desfăşurat Ia Sibiu, Sa 
sala „Astra“, o consfătuire, or
ganizată de Ministerul Invăţă- 
mîntului, a profesorilor de mu
zică de la şcolile şi secţiile cu 
limba de predare germană din 
întreaga ţară. Au participat 
muzicologi, compozitori, învăţă
tori, educatori. Participanţii la 
consfătuire au discutat şi dez
bătut probleme legate de meto
dica predării, elaborarea unor 
programe şi manuale noi de 
muzică, precum şi a unor cule
geri de cîntece şi texte de mu
zică pentru uzul elevilor.

N outăti utilitare
•  Pe lingă magazinul „Gos

tat“ din COpşa Mică a fost 
deschisă o nouă unitate. Este 
vorba de bufetul expres, care 
pune la dispoziţia cetăţenilor 
diverse băuturi şi preparate din 
produsele agroalimentare fur
nizate de fermele I.A.S. Mediaş.

« In vara anului trecut, zia
rul nostru ridica problema 
unor măsuri în sprijinul sibie- 
nilor care, Ia sfîrşit de săptă- 
mînă, „evadează la iarbă ver
de“. Ne refeream mai ales la 
zona Sevişului, locul de întîl- 
nire a numeroşi cetăţeni, mai 
ales al celor din cartierul Hi
podrom. Cooperativa de consum 
Şelimbăr a rezolvat problema 
prin înfiinţarea în acel loc a 
unui chioşc de răcoritoare (şi 
nu numai. . .  răcoritoare) care 
va funcţiona simbăta şi dumi
nica. O idee înţeleaptă!

•  Pentru salariaţii coopera
tivei de invalizi „Timpuri noi“ 
s-a deschis, acum cîteva luni, 
un cabinet medical. Recent, or
ganele de resort au aprobat şi 
înfiinţarea unui cabinet stoma
tologic, care va funcţiona în 
complexul de pe str. Garoafei. 
Pînă la această oră a şi sosit 
o parte din instalaţiile şi in
strumentarul cu care va fi do
tată noua unitate medicală.

•  Organele locale şi condu
cerea cooperativei de consum

CONFERINŢE -9

CONSFĂTUIRI
•  Astăzi, ora 18, sub egida 

U.S.S.M., filiala Sibiu, va avea 
loc o conferinţă cu tema: „Im
portanţa prelungirii activităţii 
la vîrstnici pentru menţinerea 
unei stări biologice bune". 
Manifestarea va avea loc in 
sala U.S.S.M., din Piaţa Repu
blicii şi va beneficia de pre
zenţa cont. dr. C. David, de la 
Institutul de geriatrie.

•  In cursul zilei de azi va 
avea loc o consfătuire — 
schimb de experienţă — a fi
lialelor Casei de asigurări so
ciale şi pensii din cooperaţia 
meşteşugărească. Participă re
prezentanţii a 15 filiale 
CAfiCOM din ţară.

din Şelimbăr, sínt preocupate 
de lărgirea posibilităţilor de 
deservire şi de agrement pen
tru cetăţenii comunei. A fost 
amenajată, la bufet, o nouă 
sală de 14 m p, care oferă con
diţii mai bune de servire. De 
asemenea, în zilele următoare 
se va începe lucrul pentru ma
terializarea unor propuneri ale 
cetăţenilor: construirea, prin 
muncă patriotică, a două popi
carii — în Şelimbăr şi în Veş- 
tem.

•  In Sălişte este in stadiu de 
finisaj „Pavilionul de jos“, si
tuat în . . .  centrul comunei. Da
torită faptului că acesta s-a 
realizat prin muncă patriotică, 
au fost economisiţi circa 25 000 
lei. (Ce este „pavilionul“? Lo
cul în care duminica şi in zile 
de repaus se Încing tradiţiona
lele hore ţărăneşti).

Mmuimnmimmiimaiiintkitii;

Turneul i
m

Operei |

din Cluj j
Zilele acestea, Sibiul va 

găzdui, în sala Teatrului de 
stat, spectacolele cunoscutu
lui teatru liric clujean.

De data aceasta reperto
riul cu care artiştii clujeni 
se vor prezenta în faţa spec
tatorilor din Sibiu cuprinde 
operele „Carmen“ (sîmbătă,
5 iunie, ora 19,30), renumita 
lucrare a compozitorului 
Georges Bizet, compusă după 
nuvela cu acelaşi nume a lui 
Prosper Mărime, opereta 
„Liliacul“ (duminică, ora 11) 
de Johann Strauss şi „Doam
na Butterfly“ de Giaccomo 
Puccini (duminică, ora 19,30). 
Acest spectacol a obţinut un 
deosebit succes, viu comen
tat în presă, în faţa publi
cului italian, In cadrul unui 
turneu pe care Opera româ
nă l-a întreprins in Italia. 
Spectacolul va fi cîntat in 
întregime Sn limba italiană 
şi va avea ca protagonistă 
pe soprana Eleonora Topán. 
Spicuind din distribuţiile 
spectacolelor amintim pe 

I Margareta Rădulescu, Ange- Ş 
; la Nemes, Teodor Anastasiu, ■ 
S Vasile Bărbieru — în „Car- Ş 
I men“ —, Párámon Maftei, j 
î Livia Liseanu, artistă eme- !
• ritä, Maria Mureşan, Dan Ş
• Serbac — „Liliacul“, — Sonia »
• Postelnicu, Emil Gherman ; 
■ şi Mugur Bogdan — „Doam- ■ 
: na Butterfly".
; Luni, 7 iunie, ansamblul ; 
5 Operei române va prezenta ; 
î un spectacol cu „Doamna »

[Butterfly“ Sn sala Casei de « 
cultură din Cisnădie.
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BOX

Constructorul Hunedoara 
C. 8. M. Sibiu 18-10

Fugiliştii de la C.S.M. Sibiu 
au susţinut o întilnire amicală 
de box la Hunedoara, unde au 
fost întrecuţi de echipa locală 
Constructorul cu scorul de 
16—10. Cei peste 1 500 spectatori 
au asistat la Sntilniri atractive, 
pentru sibieni punctînd boxerii 
D. Cercel, I. Constantinescu, I. 
Pachiţaru (învingători la puncte), 
C. Mitruţ, I. Kerekeş şi I. Arcaşi 
(meciuri nule).

Sperăm că în curînd se vor 
organiza gale de box în Sibiu, 
avînd în vedere că acest sport 
are aici pasionaţi spectatori. 
Regretăm faptul că, aflîndu-ne 
la jumătatea anului, nu s-a or
ganizat în Sibiu nici o gală.

Ce au de spus Sn această pri
vinţă forurile locale de specia
litate?

(Gta. T.)

F a m p io n a tiil jncleţean d e fotb al

După gongul final
S-a tras cortina şi peste ce-a de a treia ediţie a cam- |  

H pionatului judeţean de fotbal, in care victoria a revenit |  
m echipei U.P.A. Sibiu. Conform regulamentului, ocupan- |  
jj tele ultimelor trei locuri vor retrograda Sn campionatele 1 
H municipale sau orăşeneşti, locul lor fiind luat de cam- |  
B pioanele municipiilor Sibiu, Mediaş şi oraşului Agnita. |  

Dar iată cum arată „conturile finale" ale clasamentului: |

i
M

1. U.P.A. SIBIU 30 21 O■V 7 59—21 44
2. Record Mediaş 30 19 5 6 63—31 43
3. Carpaţi Mirşa 30 15 7 8 44—29 37
4. Unirea Tălmaciu 30 14 8 8 56—36 36
5. Sparta Mediaş 30 15 4 11 43—49 34
6. Metalul I.O.S. 30 13 7 10 37—33 33
7. Textila Cisnădie 30 13 4 13 50—37 30
8. Carbosin C. Mic? 30 12 6 12 45—32 30
9. Stăruinţa Mediaş 30 9 10 11 36—44 28

10. Textila Mediaş 30 9 10 11 38—48 28
11. Voinţa Sibiu 30 9 8 13 39—49 26
12. Construcţii Sibiu 30 10 6 14 4t—53 26
13. C.F.R. Sibiu 30 10 4 16 39—51 24
14. Metalurgica Sibiu 30 9 5 16 35—57 23
15. Automecanica Mediaş 30 7 7 16 33—56 21
18. Progresul Agnita 30 5 8 17 31—56 18

GH. TOPlRCEANU
..................................................................................

Centrul meteorologic Sibiu 
comunică: Vreme în general
frumoasă şi relativ călduroasă 
cu cerul schimbător, mai mult 
senin noaptea. Cu totul izolat, 
vor cădea averse slabe de ploaie 
însoţite de descărcări electrice. 
Vîntul va sufla slab din secto
rul estic. Temperatura staţio
nară. Minimele vor fi cuprinse 
intre 10 şi 13 grade, iar maxi
mele vor oscila între 23 şi 25 
grade.

15,00: 18,00; 20,30): TINERETU. 
LUI: Ultima relicvă (orele 
10,0«: t2,oo: 14,30; i6,30: i8,3o:
20,30); 7 NOIEMBRIE: Vi-1 
prezint pe Baluev (orele 10,00; 
14,00; 13,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Zes
trea domniţei Ralu (orele 9,00: 
lt.tö: 1400: 16,30: i9,oo: 2t,i5): 
TINERETULUI: Tăcerea barba-

ţilor (orele 10,00; 15,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Marile vacanţe 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00). 

CISNĂDIE: POPULAR: Circ
fără frontieră (orele 11,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Povestea 
piticului Bimbo (orele 16,00;
18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM

BRIE: Intîlnirea (orele 18,00 şi
20,00).

OCNA SIBIULUI: Femeia să 
se teamă de bărbat (orele 18,00
şi 20,00).

BAZNA BAI: 40 de minute 
pînă în zori (orele 17,00 şi
19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Treizeci şi trei (orele 
17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
17,00

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, 

ora 20,00, va avea Ioc spectaco
lul cu piesa NUNTA LUI 
FIGARO.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Serata (ore

le 9.00: 11,30; 14,00: 16,30: i9,oo; 
21,00): ARTA: Secretul de la 
Santa Vittoria (orele 9,30: 12,00; Cadru din filmul FEMEIA SA SE TEAMÄ DE BÄRBAT

18,00
18,50

19.10 
19.20 
19,30

20.10
20.25

21.25

22,45
23,00

Deschiderea emisiunii. 
Teleşcoală. Consultaţii 
pentru examenul de ad
mitere. Istorie: Războiul 
pentru independenţă. Bio
logie: Ultrastructura celu
lei. Fizică: Legi de conser
vare în fizică. Probleme. 
Căminul.
Lumea copiilor. Prietenii 
copiilor apar de data a- 
ceasta în cel mai vechi şi 
îndrăgit rol al lori Da
niela şi Aşchiuţă... poş
taşi.
Tragerea Loto.
1001 de seri.
Telejurnalul de seară. 
Sport.
Reflector.
Mai aveţi o întrebare?
Din nou despre inimă. 
Film artistic: Hăituiţii. Un 
film cu Dirk Bogarde şi 
Elisabeth Sellers. Premieră 
pe ţară.
Telejurnalul de noapte, 
închiderea emisiunii.

Spitalul un ificat municipal
M E D I A Ş

str. Spitalului nr. 33

angajează cu ídata de 1 iulie 1971:
— şef sector economic şi gospodărire

cu îndeplinirea condiţiunilor prevăzute de 
H.C.M. 914/1968 şi 2351/1969.

Solicitanţii se pot adresa zilnic la sediul unităţii.

Şantierul de drumuri
* f  * » f  »şi poduri Sibiu

angajează de urgenţă:
— 1 economist şef, cu studii economice superi

oare şi vechime minimă 9 ani în specialitate. 
Salariul lunar: lei 3 400.

v //  r

\ în tre p r in d e re a  de re ţe le  e lec trice  Sibiu I
\ \\ str. Uzinei nr. 7, \
\ ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

economişti cu studii superioare, avînd o ve- |  
chime în funcţii financiar-contabile de peste |
9 ani.

rjmrjrjHwsA

F a b r ic a je o o rd “ Sibiu
angajează de urgenţă:

— 1 VULCANIZATOR
—  MUNCITORI NECALIFICAŢI 

Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.
Relaţii suplimentare se primesc la biroul personal al 
fabricii din str. Podului nr. 127 sau telefon 2 36 08.
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VlND casă tu etaj. Sibiu, str. 1 Mai nr, 5. Telefon 7 42 84 sau Î48 24.
VÎND casă familiară cu schimb de locuinţă, str. Primăverii nr. 20.
CASĂ de vlnzare. Sibiu, str. Sălcilor nr. 25. Iniormaţii str. Pielarilor 

nr. 26, familia Miu.

VlND Trabant 600, fn perfectă stare. Sibiu, str. Lenin nr. 6, orele 
16—Î8, Motronea.

VlND motocicletă IJ 350 cm.c. cu ataş Simson original. Sibiu, str. 
Munteniei nr. 38.

VlND motocicletă IJ 350 cm.c. cu ataş. Sibiu, str. Justiţiei or. 22.
VlND casă cu grădină mare, 7 camere libere, str. Ţiglarilor nr. 10. 

Informaţii telefon ! 42 35.
VlND casă liberă cu grădină. Sibiu, str. Luceafărului nr. 13.
PIERDUT capac şi rozetă roată autoturism Taunus 17 M. Adresaţi 

Sibiu, telefon 1 45 39. Recompensă.

PIERDUT cal bătrîn, micuţ, pete albe pe spate, brăzdat pe frunte. Gura 
Rlulu! nr. 232. Recompensă.

JUNIORII -  O GENERAŢIE FĂRĂ PERSO
NALITATE ÎN SPORTUL SIRIAN DE AZI?

Aparent, întrebarea din titlu „re
zolvă“ cu o nuanţă negativă problema 
în discuţie. Lucrurile insă nu se pot 
generaliza. Pentru disocieri, nuanţări, 
precizări şi concluzii ne-am adresat 
unor personalităţi de răspundere din 
sportul sibian. Bogăţia ideilor des
prinse din discuţii ne obligă la o struc
turare şi ordonare a materialului, pe 
care-1 vom prezenta succint, sub for
ma unei imaginare mese rotunde în 
gurul căreia s-au adunat: prof. loan 
Schuster, vicepreşedinte al C.J.E.F.S. 
Sibiu, prof. Traian Todoran, directo
rul Şcolii sportive Sibiu, prof. Nico- 
lae Buzoianu, director adjunct al 
şcolii sportive Sibiu, prof. D. Do- 
brescu, directorul Şcolii sportive 
„Şoimii“, Gb. Jula, preşedintele
C.S.M. Sibiu şi prof. Gh. Bodescu — 
antrenor.

REP.: Se poate vorbi — cum de 
altfel se vorbeşte — despre o ac
tuală criză de elemente valoroase 
din rîndul juniorilor sibieni?

I. Schuster: Dacă judec situaţia de 
acum comparativ cu cea de acum 
cîţiva ani, aş putea spune că valoa
rea elementelor .tinere este acum în 
declin. Cauze: scăderea interesului ti
neretului sibian pentru marea perfor
mantă sportivă, deci pentru eforturi 
deosebite) munca lipsită de pasiunea 
unui număr destul de mare de profe
sori de educaţie fizică.

Gh. Bodescui Una din multele cauze 
ale „crizei“ actuale constă şi î* fap
tul că unităţile care se ocupă de se
lecţia, instruirea şi perfecţionarea ju
niorilor sínt insuficiente ca număr. 
Un singur exemplu: pregătirea junio- 
eiloy la volei se realizează doar la

Şcoala sportivă. Situaţia este aceeaşi 
pentru atletism, handbal (băieţi) şi 
baschet.

N. Buzoianu: Procentul cadrelor di
dactice, antrenori, activişti sportivi 
care lucrează din pasiune cu copiii 
şi juniorii este destul de mic faţă de 
numărul mare de profesori de educa
ţie fizică din Sibiu. Lipseşte mai cu 
seamă baza pregătirii fizice a elevi
lor, pentru că în orele de educaţie 
fizică se teoretizează prea mult Sn 
dauna părţii practice. Aceasta este 
greşeala fundamentală! Sigur, e mai 
uşor pentru cineva să facă teorie de
cit să execute, să transpire cu elevii 
cot la cot. De aici şi dezinteresul mul
tor copii pentru sport.

D. Dobrescu: Văd problema pregă
tirii juniorilor ca un lanţ continuu. 
In Sibiu, acest lanţ are două verigi
— cele mai importante! — foarte sla
bei de la şcolile generale sportivii vin 
fără o pregătire fizică generală cores
punzătoare; după terminarea juniora
tului, neexistînd unităţi sportive pen
tru tineret, mulţi sportivi se pierd 
înainte de a intra in secţiile de per
formanţă de seniori.

T. Todoran: Eu sínt de părere că 
nu se poate vorbi de „o criză“ Sn 
rîndul juniorilor. Elemente valoroase, 
de perspectivă, avem. Numai Şcoala 
sportivă are în prezent 35 de spor
tivi nominalizaţi pentru loturile na
ţionale de juniori. E adevărat, asocia
ţiile sportive sindicale nu se ocupă 
de loc de creşterea juniorilor. Dar 
unităţile de performanţă Ia nivel de 
seniori ce fac? Promovează la timp 
elementele valoroase? Respectă oare

acestea regulile nescrise ale perioa
dei de după juniorat, căutînd să con
tinue in curbă ascendentă pregătirea? 
Răspunsul este „nu!“ Şi altceva: de 
ce se aşteaptă totul din partea şcoli
lor sportive?

Gh. Jula: In pregătirea juniorilor 
la sporturi individuale se poate apli
ca un calificativ de suficient, pe cind 
la jocuri s-a făcut insuficient in a- 
ceastă direcţie. Mă refer in primul 
rînd la C.S.M. Sibiu. Intîmpinăm o 
serie de dificultăţi cu înfiinţarea sec
ţiilor de juniori... N-aş ignora insă 
nici o altă problemă: profesorului de 
educaţie fizică îi revine — pe plan 
social — sarcina să lucreze cu ele
mentul tînăr, să trezească interesul şi 
dragostea. Apoi: procesul de pregătire 
a juniorilor este lent, afirmarea este 
da cele mai multe ori întirziată, une
ori chiar voit. . .

REP.: Se insistă mereu asupra 
lipsei unei puternice baze mate
riale a sportului sibian.. Se cere 
rostit răspicat, în ce măsură aces
tea determină o rămiuere in urmă 
in promovarea juniorilor?

D. Dobrescu: Este într-adevăr o 
problemă grea şi nerezolvată. In în
treg Sibiul există o singură pistă de 
atletism 1 Alte exemple nu dau, pen
tru că le ştie toată lumea. . .

Gh. Bodescu: Vă întreb dacă mai 
cunoaşteţi în toată ţara vreo „urbe“ 
de mărimea Sibiului care să stea aşa 
de rău cu terenurile şi sălile de sport. 
S-a construit un liceu nou, „O. Goga“, 
s-a înfiinţat o facultate. . .  La proble
mele sportului în acesta uaităti nu

s-a gîndit într-adevăr nimeni? De ce? 
Cu ce drept s-au ignorat?

I. Schuster: Cred că este bine să se 
spună lucrurilor pe nume în cadrul 
unei astfel de anchete. Dar ancheta 
Sn sine nu le rezolvă. Rămine de vă
zut in ce măsură cei care deţin răs
punderea pentru problemele sportu
lui sibian se vor lăsa convinşi de 
concluziile noastre . . .

Gh. Jula: Noi, ca proprietari de 
baze sportive, simţim ca la seismo
graf lipsa acestora. Juniorii constituie 
intr-adevăr, baza de masă a sportu
lui de performanţă, dar din neferi
cire nu sínt suficiente terenuri, săli, 
spaţii pentru pregătire.

REP,: Co părere aveţi despre 
„importul" de sportivi?

N. Buzioanu: Părerea mea este că 
în Sibiu sportul nu este privit cu im
portanţa şi interesul care i se cuvin. 
De aceea pleacă din acest oraş mulţi 
sportivi in alte părţi, unde găsesc te
ren proprice de afirmare. De aceea 
cafenelele, restaurantele şi străzile 
sínt pline de tineri bine făcuţi, care 
au uitat cum arată un teren de sport, 
o minge, . .  Lipseşte iniţiativa. La 
nivel de club şi asociaţii sportive ac
tivitatea cu juniorii este formală, 
dacă nu inexistentă. Unde este iniţia
tiva C.J.E.F.S.? Prea multă birocra
ţie, prea multă formalizare, în activi
tatea de îndrumare şi control. Şi, aş 
zice, prea multă statistică fără rost! 
Mai multă muncă şi mai puţine cifre 
şi hlrtii. Practica racolajului — pre
zentă la nivelul unor secţii sportive 
de performaţă din Sibiu este dăună
toare în forma ia care se aolicäi

maschează inactivitatea proprie, pune 
în umbră valorile locale, discreditea
ză din punct de vedere moral ideea 
de muncă sportivă cu juniorii şi ti
neretul.

Gh. Bodescu: Nu este mai puţin a- 
devârat că Sibiul a dat mai multe 
elemente faţă de cit a primit. Ce să 
facem pentru a-i reţine pe sportivi 
şi după juniorat aici. Unităţi sportive 
ca C.S.M., Drapelul roşu. Indepen
denţa, Voinţa, Metalurgica ar trebui 
să-şi recruteze elementele tinere ex
clusiv din şcolile profesionale. Nu ar 
fi rea o profilare a ramurilor spor
tive pe tipuri de unităţi şcolare. *

REP.: Faţă de toate problemele 
discutate împreună, care este, 
după părerea dv., concluzia ce se 
impune, ţinînd cont de condiţiile 
•şi posibilităţile actuale create 
sportului in ţara noastră?

I. Schuster: Cred că n-ar fi nimic 
nai greşit decît o absolutizare a lip
surilor. M-aş referi însă ia o formulă: 
„omul creator de valori". De aici — 
profesorul de educaţie fizică creator 
de valori sportive. Acesta este între
gul secret! Cu alte cuvinte „omul 
sfinţeşte locul“. Prea multă lene pro
fesională la unii dintre noi. Mereu, 
aceeaşi oameni creează şi mereu ace
eaşi oameni nu creează! Aici trebuie 
schimbat ceva . . .

Gh. Jula: Să luăm, de pildă fotba
lul. In ultimii 10 ani, de cînd sínt 
preşedintele C.S.M., nu a ieşit din 
Sibiu nici o valoare de talie naţiona
lă. Trecem, prea uşor pe Ungă ta
lente. Cred că primii vinovaţi sínt

cei care ar trebui să le descopere, să 
Ie afirme. . .

D. Dobrescu: O mare vină o are •.. 
calendarul competiţional la nivel de 
sport de masă. Există un campionat 
al şcolilor generale, care se desfăşoa
ră o dată sau maximum de două ori 
pe an în sistem eliminatoriu. Lipsesc 
competiţiile pentru tineret sau dacă 
există totuşi cîteva, acestea sínt ane
mice, ca număr şi nivel de-întrecere. 
De rină este desigur tot individul, 
responsabilul, profesorul, care se măr
gineşte la activităţi sporadice, for
male. Mai multă hărnicie şi condiţii 
mai bune!

T. Todoran: Sínt de părere că nu 
toţi se ocupă cum trebuie de proble
mele juniorilor. Dar mai există un 
aspect: de multe ori se munceşte mult, 
dar fără un scop, fără orizont. Intenţii 
bune nu ajung. Trebuie soluţii bune, 
incepînd de la baza materială şi în
cheind cu stilul de muncă. Dacă nu 
există suficiente posibilităţi, trebuie 
să le forţăm, să determinăm apariţia 
lor. în acest scop trebuie să se acţio
neze, nu să se vorbească! Etapa bu
nelor intenţii şi a vorbelor uitate a 
trecut. Cuvîntul „juniori“ este un ter
me* specializat! pe juniori trebuie 
sâ-i creăm!

*

Am notat părerile exprimate mai 
sus cu convingerea că ele reprezintă 
puncte de vedere solide, avizate, în 
legătură cu o imperioasă revitalizara 
a muncii Sn rîndul juniorilor. Dar. 
toate aceste idei nu sínt. de fapt,

nişte noutăţi, ele fiind cunoscute, la 
nivelul acesta teoretic, de toţi cei care 
se ocupă de sportul sibian. Dacă aşa 
stau lucrurile — şi reiese clar că ele 
nu stau de loc bine! — ne întrebăm 
de ce se „lucrează* altfel? De ce nu 
se urmează calea cea bună, ducătoare 
la scop?

C.J.E.F.S. Sibiu îi revine sarcina 
de a . ^druma şi controla activitatea 
sportivă. Ei, bine, ce control şi îndru
mare s-a făcut în asociaţiile sportive 
sindicale — unde munca cu juniorii 
este aproape nulă? Ce atitudine s-a 
luat faţă de C.S.M. Sibiu pentru care 
juniorii au devenit „rara avis“? S-a 
sesizat cineva din conducerea sportu
lui. sibian de numărul exagerat de 
mare al scutirilor medicale la orele 
de educaţie fizică? Ce măsuri s-au 
luat? In sfîrşit, cine dacă nu cei plă
tiţi să conducă şi să realizeze în concret 
obiectivele fixate de pârtiei în dome
niul sportului, trebuie să facă acest 
lucru? Problema bazelor sportive: da 
recunoaştem, există în Sibiu o astfel 
de problemă, dar ea este perfectibilă 
numai î* măsura în care organel» 
sportive ale judeţului şi municipiului 
vor şti să se gospodărească cu fondu
rile existentei Şi fonduri există, după 
cum am remarcat cu altă ocazie, dar 
banii stau de ani de zile imobilizaţi 
în acte! Este, desigur, uşor să răs
punzi în cadrul unei anchete la nişte 
întrebări, aducînd puncte de vedere 
juste. Ce-ar fi, tovarăşi, să ie puneţi 
îa practică? In fond cine nu dă voie 
să puneţi în practică nişte idei sănă
toase, de care, după cum se vede, nu 
ducem lipsă?

Ni se pare demnă de reţinut o con
cluzie a prof. loan Schuster: „profe- 
sorul_ de educaţie fizică — creator de • 
valori sportive“. Nici de profesori de 
educaţie_ fizică nu duce lipsă munici
piul Sibiu . . .  Aşteptăm deci să apară 
valorile sportive pe care le promite 
diploma de absolvent al unui institut 
de educaţie fizică şi sport!

VIOREL CUCU
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Tâmplarii Frandsc Bandi şi Alexandru Tobay (in clişeu), de Ia una din secţiile întreprinderii industriei locale Me
diaş, se numără printre muncitorii care execută lucrări de calitate superioară Foto: FRED NUSS

Pe şantierul uzinei „CARBOSIN“ Copşa Mică

O am enii m uncii 
din ju d e ţu l  n o s tru  

ră sp u n d  
cu în s u f le ţ i r e

(Urmare din pag. I)

rului nostru, ne vom înzeci forţele 
pentru atingerea în cel mai scurt 
timp a obiectivelor propuse: darea 
în funcţiune a noii hale de unelte 
pneumatice şi atingerea rapidă a 
parametrilor proiectaţi, precum şi 
lărgirea considerabilă a fabricaţiei 
de lanţuri în vechea hală. Evident, 
printr-o eît mai judicioasă folosire 
a utilajelor şi a timpului de lucru, 
vom face tot ce ne stă în putinţă 
pentru realizarea unei însemnate 
producţii peste plan. Sîntem pe 
deplin conştienţi că modul în care 
ne vom desfăşura activitatea de 
producţie nu ne priveşte numai pe 
noi, ci condiţionează şi succesele 
din alte sectoare de activitate — 
extracţia minereurilor feroase şi 
neferoase, a cărbunelui, construc
ţiile etc. Stă în puterea şi capaci

Cîmpul este plin de oameni
(Urmare din pag. I)

— Spuneaţi că s-a Încheiat praşila 
I . . .

— Aproape . . .  Dar mal avem »res
turi".

Şi într-adevăr, în hotarul „La pe
pinieră" mai lucrau cîtiva oameni la 
praşila I.

— De ce nu s-a început cel puţin 
praşila a Il-a mecanică?

— Vom începe de mîine. Am ce
rut un tractor de la secţie . . .

Se pare că la Tălmaciu mecaniză
rii nu i se rezervă locul cuvenit. Şi 
n-ar fi nimic dacă această atitudine 
nu ar avea drept consecinţa întîrzie- 
rea în executarea lucrărilor de în
treţinere a culturilor, deşi — deo
camdată — situaţia nu este alar
mantă . . .

Mecanizarea este în prim-plan, dar 
pe neqativ, şi la Sacadate.

L-am găsit pc tractoristul Ion Cio
cănel în salut Glîmboaca, meşterind 
la cultivator.

— Ai lucrat azi ceva cu a- 
cest agregat?

— Da' de unde? Trebuie să-l pun 
la punct. . .

— Dar parcă ieri acest cultivator 
a lucrat la Sacadate .. .

—- O fi lucrat, dar eu nu vreau să 
tai rindurile de porumb. Aşa că

pînă nu-1 reglez nu intru „în brazdă" 
cu el.

Nu ştim dacă reglarea cultivatoru
lui (lucrare ce trebuia să fie făcută 
cu 12 zile înainte) a durat toată 
ziua, cert este însă că mecanizato
rul Ion Ciocănel n-a realizat mai ni
mic în ziua de 3 iunie a.c... Preşe
dintele C.A.P. Săcădate, Ion Prie, se 
plîngea de făptui că erbicidarea fă
cută la porumb în hotarul „Zăgaz" 
n-a avut aproape nici un efect. In
tr-adevăr, mai ales pe acea porţiune 
în care s-a semănat porumbul fără 
alătură de primăvară, cultura este 
acum sufocată de buruieni, deşi pe 
aici au trecut. . .  erbic.idăriie.

în hotarul „Intre văi" alte 5 ha 
cu porumb în pericol de îmburuie- 
nare. „Avem oameni mulţi pe timp, 
afirmă preşedintele unităţii. Dar nu 
putem fi peste tot. Am terminat pra- 
.şilele la cartofi, nu stăm rău nici la 
cultura sfeclei de zahăr şi vom tar e 
totul pentru a scoate şi porumbul 
din buruiană. Zilnic avem la lucru 
cea 130 oameni, dar sínt. sarcini mari 
la prăsitoare". Este drept, sarcinile 
sínt mari, dar în loturile de folo
sinţă personală n-am văzut buruiană. 
Nu ar fi cazul ca şi hotarului C.A.P. 
să i se acorde aceeaşi atenţie?

Ultima remarcă este valabilă şi 
pentru situaţia existentă acum la

C.A.P. Arpaşu de Jos. In hotarele 
„Erariu" şi „Rovină" — cultura de, 
cartofi — frumoasă de altfel — este 
„învrîstată" de porţiuni neprăşite, 
unde rapiţa se desfată în soare. 
Oare conducerea unităţii nu qăseşte. 
„ac de coioc" pentru cîtiva oameni 
rare fac notă discordantă cu cei 
peste 300 de cooperatori şi munci
tori care — după afirmaţia ingine
rului şef Constantin Gridan — par
ticipă zilnic ia lucru în cîmp? De 
ce să şo permită ca atmosfera qene- 
ra lă— de larga adeziune la hărnicie 
şi cinste — care domneşte si la Ar
pa? să fie umbrită de cîteva cazuri 
„nesemnificative"?

Şi în celelalte unităti de pe Valea 
Oltului se lucrează intens. După ce 
au terminat praşila 1 la porumb, coo
peratorii din Porumbacu de Jos s-au 
mobilizat cu toţii la praşila a Il-a 
la cartofi, în hotarul Grind, unde 
erau prezenţi paste 110 oameni. Ace
eaşi atmosferă — la Cîrţişoara, Cîr- 
ta, Scoreiü, Porumbacu de Sus, A- 
vriq. Pretutindeni- cooperatorii, me
canizatorii. specialiştii «pun în aces
te zile prezent, acolo unde se ho
tărăşte soarta producţiei agricole. Şi 
eforturile lor bine coordonate se ma
terializează în rezultate demne de 
laudă.

Săminţa „mersului de la sine“ sâ fie

u n
Uzinei „Carbosin' Copşa Mică ii 

sínt repartizate pentru 1971 fonduri 
de investiţii importante. Noile obiec
tive care urmează să intre în func
ţiune în cursul acestui an, cît st în 
anii următori au menirea sa contri
buie la sporirea substanţiala a volu
mului producţiei de negru de fum, 
de stiplex etc. Cu alte cuvinte a- 
ceastă nouă etapă de dezvoltare a 
uzinei prezintă o mare importanţă 
pentru economia oraşului Copşa 
Mică, a judeţului nostru.

Au trecut 5 luni din anul în curs 
si ritmul în care s-au desfăşurat lu
crările de investiţii pe acest şantier 
nu lasă să se întrevadă o îndeplinire 
integrală a planului anual. Pînă la 
această dată realizările la total in
vestiţii reprezintă doar 20,6 la sută 
din plan, şi 30,2 la sută la construcţii 
montaj.

Intr-o recentă vizită la Copşa Mică 
am, căutat, să desprindem cîteva as
pecte privind modul de desfăşurare 
a lucrărilor, greutăţile întîmpinate, 
măsurile ce se preconizează- pentru 
accelerarea ritmului pe acest şantier. 
In prealabil am purtat o discuţie cu 
secretarul Comitetului orăşenesc de 
partid, loan Inceu, care se preocupă 
îndeaproape de mersul tuturor lucră
rilor de investiţii din oraş. „La şan
tierul uzinei „Carbosin" lucrurile sínt 
mai îngrijorătoare, ne relata secre
tatul Comitetului orăşenesc de par
tid. încă de la întocmirea planului 
au rămas in suspensie valori destul 
de mari pentru care nu există posi
bilităţi fizice de realizare. De aseme
nea, din lipsă de utilaje (nu s-a per
fectat contractarea), o să apară anu
mite greutăţi la volumul total al 
realizărilor. Faţă de aceste neajun
suri, care nu ţin direct de uzină şi 
nici de constructor, noi am interve
nit pînă la ministerul tutelar. Recent 
am avut „discuţii la fata locului cu 
ministrul industriei chimice şi cu mi
nistrul construcţiilor industriale. In 
urma măsurilor ce se vor lua, sper 
că situaţia se va schimba".

r e v i r i m e n t
Aceleaşi neajunsuri le-am aflat si 

în uzină. Aici lucrările de construcţii 
prűpriu-zise sínt destul de avansate, 
atîta doar că utilajele nu au sosit 
conform graficelor. Din această cau
ză, nu se poate executa montajul şi, 
în acelaşi timp, nu pot fi atacate lu
crările de instalaţii. Am întîlnit şi o 
situaţie în care, datorită faptului că 
lipsesc anumite utilaje s-a început 
montarea altora, nerespectîttdu-se 
fluxul normal de montaj.

în legătură cu aceste aspecte, in
ginerul şef adjunct cu probleme de 
investiţii- M. Sekely, ne spunea: „Ni
velul utilajelor contractate de uzină 
este sub necesarul planului pe 1971. 
Este vorba de o valoare de peste 9 
milioane lei. Pentru cele contractate 
avem condiţii de montaj. Toate o- 
biectivele au fost atacate, în afară 
de instalaţia de granuläre umedă. 
Aceasta, deoarece în plan figura o 
instalaţie de qranulare uscată, iar 
recent, soluţia a fost schimbată. Dacă 
nu intervenea această situaţie reali- 
zările erau-mai mari. în privinţa- c:rr» 
laborării cu constructorul, Şantierul 
507 construcţii industriaie, lucrurile 
s-au îmbunătăţit. în sfîrsit, avem pla
nul corelat cu cel al constructorului".

în afară de problema contractării 
utilajelor, a corelării sosirii acestora 
cu graficele de montaj, pe acest şan
tier se face simţită lipsa acută de 
forţă de muncă, în special de mun
citori necalificati. „Am insistat în
totdeauna să se creeze condiţii de 
viată corespunzătoare constructori
lor, ne relata tovarăşul loan Inceu, 
secretarul Comitetului orăşenesc de 
partid. In Copşa Mică s-a realizat 
cîte ceva, dar nu suficient. Astfel, 
în momentul de fată dispunem de 
G8 apartamente pentru constructori, 
cît şi baracamente pentru 400 de 
locuri. In prezent se află în cons
trucţie, în execuţia şantierului din 
oraşul nostru, un cămin cu 320 
locuri. S-a ajuns la primul etaj. Prin 
aceste măsuri, alături de altele pe 
care trebuie să le ia unităţile, vom

reuşi, sper, să asigurăm o parte din 
necesar, chiar să permanentizăm aici 
constructori. In general, şantierul 
dispune de un număr suficient de 
muncitori calificaţi".

Tot sub acest aspect ar trebui a- 
vută în vedere o anumită situaţie. 
La serviciul de investiţii din cadrul 
uzinei „Carbosin" lipsesc cadre de 
specialitate care să asiqure o asis
tenta corespunzătoare iucrărilor de 
investiţii, mai ales că specificul o- 
biectivelor respective este mai deose
bit. în această privinţă conducerea 
uzinei va trebui să ia măsuri mai ho- 
tărite.

Fără să fie concretizate prea mul
te măsuri, se poate desprinde totuşi 
concluzia că pe şantierul uzinei 
„Carbosin" se va simţi cît de curînd 
un reviriment. Aceasta deoarece a- 
tenţia forului tutelar, a organelor de 
partid, a compartimentului de inves
tiţii, a constructorului, este îndrep- 
îftWL.SPte. îmbunătăţirea .activităţii, 
lichidarea greutăţilor de contractare 
a utilajelor, accelerarea ritmului de 
lucru.

tatea noastră, a tuturor să oferim 
conţinutului mobilizator al chemării 
certitudinea victoriilor viitoare.

Nicolae Niţu, lăcătuş mecanic în 
secţia a Il-a prelucrări mecanice — 
ştergător parbriz, de la Uzina de 
piese auto Sibiu:

Citind chemarea Consiliului Na
ţional al Frontului Unităţii Socia
liste mi-am dat seama ce sarcini 
mari ne revin şi nouă, tinerilor 
muncitori, pentru realizarea şi de
păşirea planului. M-am hotărît ea, 
în calitate de secretar al organiza
ţiei U.T.C. a secţiei, să antrenez toţi 
tinerii la realizarea de produse nu
mai de bună calitate şi în cantităţi 
sporite. Operaţia la care lucrez — 
ajustare-frezare şi finisare a şter- 
gătorului parbriz pentru camion, 
autobuz sau tractor — deşi este o 
operaţie pregătitoare produsului 
finit, necesită o îndemânare ridi
cată. Astfel că, în permanenţă caut 
să-mi desăvîrşesc pregătirea profe
sională fiindcă-mi place meseria pe 
care o am.

împreună cu membrii organizaţiei 
pe care o conduc vom face tot po
sibilul ca răspunsul la chemarea 
Consiliului Naţional al F.U.S. să fie 
la înălţimea încrederii ce o au: cei 
vîrstnici în noi. Pentru început, o 
cifră: în această lună ne-am anga
jat să realizăm peste plan 200 
bucăţi ştergătoare de parbriz.

gm M m m m m m M

CORNELIU DAN
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Biostimulator 
şi medicament preţios

H Oamenii de ştiinţă de la Facultatea de medicină veterinară a Insti
ll tului agronomic „Dr. Petru Groza" din Cluj continuă cercetările în 
1  domeniul selenoterapiei Începute aici cu multi ant în urmă. Experien- 
jj tele au dovedit că seleniul administrat sub formă de selenit de sodiu 
| |  constituie un puternic biostimulator şi un preţios medicament în corn
ii baterea unor boli ale animalelor şi păsărilor.

(Agerpres)
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eliminată
Preocupări pentru producerea ma

terialului semincer valoros există în 
multe unităti din judeţul nostru. In 
cadrul agriculturii de stat sínt orqa- 
nizate ferme specializate, unde siste
mul ştiinţific de producere a semin
ţelor funcţionează perfect. Asigura
rea seminţelor necesare în coopera
tivele agricole se face prin mai mul
te „canale", principal răminind însă 
lotul semincer propriu. Direcţia ge
nerală judeţeană a agriculturii a pre
conizat înfiinţarea unor ferme, spe- 
( ializate şi în agricultura coopera
tistă. Proiectele au rămas însă in 
acest an, în multe unităti, în sta
diul . . .  de proiect: nu sínt destui 
specialişti pentru rezolvarea acestor 
probleme. Paradoxal, dar aşa stau 
lucrurile. „La noi era proiectată o 
asemenea fermă, ne relatează ingi
nerul şei Aurel Petrişor, de la C.A.P. 
Şeica Mare. Şi ar fi fost absolut ne
cesară, la cele 1 991 hectare teren 
arabil, cît avem noi. Am fi rezolvat 
astfel problema producerii seminţe
lor şi pentru C.A.P. Buia,. Mihailen! 
şi Răvăşel, care tac parte din consi
liul intercooperatist Şeica Mare." 
Ferma seminceră a rămas aici deci 
de domeniul viitorului. Loturile 
semincere sínt însă bine organizate? 
Pentru gvîu sínt destinate drept lo
turi semincere lanurile din „Lunci", 
din Şeica Mare $i din alte cîteva 
hotare, unde s-au însămîntat soiurile 
Bezostaia si Fundulea. Acest lot se
mincer a fost fertilizat, culturile nu 
arată rău, însă pe întreaga sa supra
faţă, de 216 hectare, nu s-a aplicat 
nici o măsură de eliminare a forme
lor mai puţin valoroase, nici o mă
sură concretă şi eficace de prevenire 
a impurificării biologice. Inginerul 
şef al unităţii estimează obţinerea 
unei producţii de seminţe de 216 
tone grîu fată de un necesar de 130 
tone. Deci — surplus la cantitate. 
Dar la calitate cum stăm?

Pentru cartofii de toamnă s-au 
destinat loturi semincere lanurile de 
(Î0 hectare, cu soiul Desirée, din 
Boarta, de 12 hectare cu Merkur, 
din Şeica Mare si de 6 hectare cu 
acelaşi sol, din „Şesul Calvaserului". 
Lotul semincer pentru cartofi de vară
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Creşterea gradului ştiinţific de 

soluţionare a problemelor economice 
şi sociale, răspunderea ce revine 
organelor şi organizaţiilor de partid 
în etapa actuală de dezvoltare mul
tilaterală a societăţii noastre socia
liste situează la nivelul unei preo
cupări majore, de însemnătate ma
ximă şi de actualitate, politica per
manentă de selecţionare, promovare 
şi educare a cadrelor.
. Fieflectînd' asupra realizărilor ob

ţinute în municipiul Mediaş de fie
care colectiv de muncă în parte, 
constatăm cu satisfacţie că acestea 
se află într-o corelaţie indisolubilă 
cu existenţă In funcţiile de condu
cere a unor cadre caracterizate 
iprintr-un înalt nivel de competenţă 
profesională, cu bogate cunoştinţe 
politice şi ideologice, principialitate 
şi exigenţă comunistă, cu ţinută 
morală ireproşabilă. Rod al unei 
activităţi asidue desfăşurate de către 
organul municipal de partid pe 
parcvirsul mai multor ani, la Me
diaş s-au ridicat numeroase cadre 
destoinice, care îndeplinesc cu suc
ces sarcini de mare importanţă_ în 
conducerea activităţii economice, 
unde prin munca lor nemijlocită 
contribuie la înfăptuirea exemplară 
a obiectivelor stabilite de partidul 
şi statul nostru.

Constituind un element de prim 
ordin, încă de la reorganizarea în
treprinderilor industriale, activitatea
de selecţionare, creştere şi promo
vare a cadrelor, la Automecanica"' 
şi „Emailul roşu“ în funcţii de răs
pundere au fost promovate, în mă
rea majoritate, cadre bine pregătite 
profesional, membri de partid care 
au dovedit prin muncă, competenţă, 
spirit de iniţiativă, capacitatea de 
a rezolva sarcinile trasate, intran
sigenţă faţă de tot ceea ce frînează 
progresul economic. Şi la „Salcon- 
serv“. Institutul Chimigaz, între
prinderile de foraj şi transport auto 
gaz metan rezultatele economice în
corporează activitatea unor cadre 
valoroase, care îşi pun întreaga lor 
capacitate în slujba obţinerii unor 
rezultate superioare.

Bod al practicii organului munici
pal de partid de a studia o perioa
da de timp. în activitatea nemijlo
cită de producţie, calităţile fiecărui 
cadru în ultima perioadă, Ia între
prinderile Centralei gazului metan 
ţi la Şantierul de construcţii s-au 
promovat cu mult succes, alături 
de cadre cu experienţă îndelungată, 
cadre tinere, talentate, imprimîn- 
du-se astfel un suflu nou, novator 
ln diverse sectoare de activitate.

Aceasta est© caracteristica muncii

de creştere şi promovare a cadrelor. 
Totuşi, în pofida rezultatelor bune 
obţinute, nu toate comitetele de 
partid şi comitetele de direcţie, au 
considerat această activitate ca o 
problemă vitală, ca un proces con
tinuu de mare răspundere. La unele 
unităţi economice promovarea şi 
educarea cadrelor este privită ca o 
chestiune de campanie, o sarcină 
căreia i s-a acordat atenţie numai 
atunci eînd s-a simţit nevoia com
pletării unui post rămas vacant. 
Din această cauză, la fabricile „8 
Mai“ şi „Tîmava“, la O.G.L. Ali
mentara. şi Uzina mecanică gaz 
metan datorită unei activităţi su
perficiale, au fost menţinute sau

promovate în mod nejustificat în 
funcţii de şefi de serviciu, cadre cu 
o slabă pregătire politică şi profe
sională, fapt care, într-un fel sau 
altul, frînează desfăşurarea normală 
a activităţii economice.

Este ştiut că deţinerea unui post 
de conducere implică pentru per
soana în cauză nu favoruri, drep
turi în plus, ei responsabilităţi şi 
obligaţii, eforturi mai mari, direct 
proporţionale cu seara pe care se 
află situat în ierarhia socială pos
tul respectiv. Din păcate acest lu
cru nu a fost înţeles pretutindeni. 
Unele organe şi organizaţii de 
partid nu au manifestat destulă 
exigenţă faţă de modul în care îşi 
îndeplinesc însărcinările membrii de 
partid, îndeosebi cei cu funcţii de 
răspundere. Manifestîndu-se o cle
menţă cu totul nejustificată, s-au 
trecut cu vederea greşeli şi abateri 
cu serioase prejudicii materiale şl 
morale. Din această cauză, anul tre
cut organul municipal de partid a 
fost nevoit să înlocuia să 20 de ca

dre, printre care pe directorul teh
nic al Centralei industriale a gazu
lui metan, pe şeful şantierului de 
construcţii, pe şeful unităţii de pa
nificaţie şi alţii. De aici se des
prinde concluzia că organele şi 
organizaţiile de partid trebuie să 
cunoască cadrele nu numai sub as
pectul îndeplinirii sarcinilor pînă 
la data promovării, dar mai ales 
în continuare, să urmărească atent 
felul cum îşi exercită noile atribu
ţii, cum se comportă, să le ajute, 
să nu Ie treacă cu vederea lipsu
rile, greşelile, ci să ia poziţie împo
triva lor, pentru a nu se ajunge la 
situaţii nedorite în care trăsăturile 
unor cadre iniţial bune se alterează,

facind necesară ‘destituirea diri 
funcţiile deţinute.

De asemenea, o altă latură a ace
leiaşi probleme este reflectată şi 
de faptul că, în unele întreprinderi, 
numărul posturilor tehnice ocupate 
prin derogări de la studii este încă 
destul de mare. în acest sens este 
nemulţumitor fapui că la nivel de 
municipiu doar 54 din şefii de ser
viciu au studii superioare, iar 13 
la sută din posturi sínt ocupate de 
persoane prin derogare de la studii. 
La „Vitrometan“, în cadrul unor 
servicii sínt încadraţi ingineri pre
gătiţi pentru alte domenii de acti
vitate decît profilul fabricii, iar din 
totalul de 32 cadre cu studii supe
rioare doar 3 conduc nemijlocit ac
tivitatea de producţie. Rezultă aşa
dar că pe linia utilizării specialiş
tilor, în această întreprindere, ca de 
altfel şi la alte unităţi, comitetele 
de partid şi de direcţie trebuie să 
pună pe prim plan traducerea in 
viaţă a hotărîrii conducerii de 
partid. resneetiv încadrarea raraii-

loeită !n activitatea practică de 
producţie a majorităţii cadrelor.
. Concomitent, pentru a se preveni 
subiectivismul în munca de promo- 
yare a cadrelor, trebuie respectat 
cu stricteţe principiul muncii şi 
conducerii colective. Dacă la majo
ritatea întreprinderilor se ţine cont 
de criteriul politic, profesional şi 
moral atunci cînd se procedează la 
promovarea cadrelor, luîndu-se o 
hotărîre comună asupra oportuni
tăţii înfăptuirii actului respectiv, au 
fost şi unele cazuri, cînd asupra 
încadrării unui cadru hotărăşte o 
singură persoană, ignorîndu-se opi- 
mia_ colectivului. Nu rareori această 
deficienţă se repercutează negativ

asupra activităţii compartimentului 
respectiv, datorită’ neajunsurilor ce 
le manifestă aşa numiţii „protejaţi“ 
ai lui X! sau Y. Din această cauză
au fost cazuri de promovare la în- 
tîmplare a unor cadre, făcîndu-se 
numiri în funcţii de răspundere 
-fără a se ţine seamă de criteriile 
stabilite de partid. Faptul că la 
Uzina mecanică 40 la sută din şefii 
de servicii nu au studiile necesare, 
că la Centrala industrială a gazului 
metan şi la întreprinderea de ex
ploatare conducte magistrale sínt 
încadraţi ingineri agronomi (!), iar 
la Construcţii-montaj gaz metan 
postul de şef de serviciu îl ocupă 
un inginer silvic, demonstrează că 
la baza încadrării acestora, contrar 
indicaţiilor date de partid, au stat 
criterii de prietenie sau rudenie, 
ceea ce are în mod inevitabil, ca 
efect crearea unei atmosfere de co- 
coloşire a lipsurilor, a neajunsuri
lor, provocarea unor daune întregii 
«ntivităti.

In acelaşi timp trebuie să arătăm că 
în acest domeniu nu obţinem rezultatele 
scontate, dacă nu se manifestă un 
înalt spirit de intransigenţă, de 
combativitate ascuţită împotriva 
încercărilor de recrutare pe alte 
„criterii“ a cadrelor. Luarea în con
siderare a altor factori decît cali
tăţile politice, profesionale, morale 
sínt practici străine politicii de ca
dre elaborate de partid. Inconsis
tenţa justificărilor de natura lipsei 
de cadre devine evidentă, dacă vom 
reflecta asupra modului în care se 
folosesc cadrele deja pregătite. Aşa, 
spre exemplu, la Fabrica de gea
muri 11 absolvenţi ai şcolilor teh
nice de maiştri nu sínt încadraţi 
pe posturi corespunzătoare pregă
tirii lor, iar la întreprinderile Cen
tralei gazului metan există 28 de 
situaţii similare. La unităţile O.C.L. 
Alimentara, I.C.S. Produse indus
triale şi C.L.F., sînţ încadrate ca
dre cu pregătire neeorespunzătoare, 
în timp ce absolvenţii liceului eco
nomic, nu sínt folosiţi. Nu am vrea 
să se înţeleagă că de acum încolo 
toţi absolvenţii de liceu sau alte 
şcoli medii şi tehnice vor funcţiona 
exclusiv pe posturi tehnico-adminis- 
tratice. Pe măsura creşterii gradului 
de dotare cu instalaţii modeme, a 
introducerii ştiinţei în unităţile in
dustriale, ea forţă nemijlocită a 
producţiei, devine o necesitate 
stringentă, încadrarea cu muncitori- 
specialişti cu înalte cunoştinţe pro
fesionale şi de cultură generală. Or, 
acest „contigent" de cadre pregătite 
corespunzător sínt tocmai absolven
ţii de liceu.

Revine deci, în primul rînd, ca 
sarcină tuturor organelor şi orga
nizaţiilor de partid de a cultiva — 
fiind ele însele exemplu în această 
privinţă — o atitudine combativă 
intransigentă împotriva oricăror 
tendinţe care împiedică promovarea 
oamenilor după capacitatea şi va
loare lor reală. .

Criteriul fundamental de apre
ciere a oamenilor în societatea 
noastră îl constituie munca, capa
citatea şi competenţa cu care îşi în
deplinesc sarcinile, aportul la apli
carea politicii partidului. înfăptuirea 
acestor deziderate, sub toate aspec
tele, este o sarcină majoră ce nu 
poate lipsi nici un momént din 
aria preocupării organelor şi orga
nizaţiilor de partid, a conducerilor 
unităţilor: ea trebuie să se îmbine 
strîns cu întreaga activitate îndrep
tată spre înfăptuirea programului 
de făurire a societăţii socialiste 
multilateral dezvoltate, elaborat de 
cel de-al X-lea Congres al P.C.Pt.

Creşterea şi promovarea eadrelor- 
sarcină de maximă importanţă

COSTICĂ PORIME,
prim-secretar ai Comitetului municipal Mediaş al P.C.K.

din loturile sem incere!
din soiul Giilbaba, In suprafaţa de 
5 hectare, este situat în „Hedel".

Din relatarea inginerului şef am 
retinut faptul că pentru loturi semin- 
( ere s-a aplicat o fertilizare diferen
ţiată. De asemenea, am reţinut şl 
preocuparea pentru reţinerea unoi 
suprafeţe de trifoi (30 hectare), lu
cerna (6 ha) şi sparcetă (15 ha) pen
tru producerea de sămînţă. Dar, aşa 
după cum uşor se poate constata, nu 
este vorba de o organizare propriu- 
zisă a loturilor semincere, ci doar de 
unele preocupări, lăudabile de altfel, 
pentru asigurarea cantităţilor de se
minţe necesare. Aceste preocupări 
sínt absolut secesare, dar nu sufi
ciente pentru asigurarea unul mate
rial semincer de mare valoare bio
logică.

Aceeaşi preocupare — i-am zice 
„cantitativă" — întîlnim şl la Loam- 
neş. Deşi ş! aici există, pe Ungă In
ginerul şei al unităţii, încă un cadru 
cu pregătire superioară in agrono
mie, loturile semincere sínt disper
sate pe întregul hotar al cooperati
vei agricole.

Esle drept,lanurilor destinate drept 
loturi semincere 11 se acordă mai 
multă atenţie (erbicidări, fertilizări 
ele.)/ Dări—,, considerăm n o i . . .  Jn, 
acest mod problema producerii de 
sămîhtă de CALITATE rSmîne nere
zolvată în judeţul nostru.

Obţinerea unui material semincer, 
de foarte bună calitate reclamă efec
tuarea unor lucrări urqente pe lotu
rile respective. La qrîul si orzul de 
toamnă plivitul buruienilor si al 
plantelor greu separabile, eliminarea

plantelor ce aparţin altor soluri sau 
a plantelOT netiptee soiului respec
tiv sínt lucrări de maximă Impor
tantă, Specialiştii trebuie sí acorde 
mai multă atenţie plivitulu! biologic . 
la soiurile polimorfe, cum slntl Be
zostaia, Dacia, Favorit, Excelsior, 
Moldova.

La cartofii de toamnă prevenire* 
şl combaterea manei prin stropiri cu 
produse specifice este lucrarea de 
bază in asigurarea unul material se
mincer valoros. Combaterea ,1a timp 
a qîndacului din Colorado constituie 
o garanţie pentru realizarea sarcini
lor de producţie. De asemenea, dir* 
lanurile destinate producerii mate-, 
rialului semincer trebuie înlăturate- 
tufele de plante netipice solului.

Sarcini mari în privinţa asigurării 
necesarului de seminţe pentru anul 
viitor revin inginerilor aprobatori şe 
lucrătorilor Laboratorului judeţean 
pentru controlul seminţelor. Identi
ficarea şl individualizarea ioturilor 
semincere, controlul aplicării tehno-i 
loqtei specifice producerii seminţei*) 
recunoaşterea propriu-zlsî, întocmi
rea şl eliberarea actelor — sínt lu
crări de importantă fundamentală 
pentru asigurarea unul material se- 

iráinee* Yal<Ş$jb;' Rezolvarea Oömpe- 
tefttă a acestor" probleme va contri
bui la îndeplinirea, niai bună < sar
cinilor şi în domeniul producerii de 
sâmîntă, pentru ca producţiile vege-, 
tale ce se realizează în cooperati
vele agricole să fie I* nivelul exi
gentelor actuale.
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— de vorba cu Nicolae Lupu, decanul Facultăţii 
de filologie şi istorie din Sibiu — r r

Sîntem oaspeţii cabinetului de 
lucru al decanului la ceas de 
seară, cînd o vagă linişte a spa
ţiilor fierbinţi pare a destinde 
viaţa universitară.

— Stimate tovarăşe decan, 
în viata universitară s-a în
cheiat un nou an de studiu, 
urmat acum de sesiunea exa
menelor. Fiind vorba de o fa
cultate tînără, găsesc util să 
reamintim cititorilor condiţiile 
de încheiere a stadiului pre
cedent, primul în viata insti
tuţiei.

— Aprecierea generală a acor
dat primului an al facultăţii 
noastre un calificativ încuraja
tor. la care s-a adăugat stimu
lentul exigent al senatului uni- 

» versităţii. care, prin cuvîntul
I rectorului, a apreciat roadele în-

văţămîntului superior sibian. Am 
constatat şi observ mereu, în 
decursul muncii eu studenţii, că 
aceştia devin mai maturi, că ju
decă altfei, că au conştient acea 
dorinţă a autodepăşirii, Aceasta 
solicită substanţial intensificarea

lor anului trecut au promovat 
cu note între 7—10.

— Sub ce forme aţi pregătit 
asaltul de acum?

— Am iniţiat o pregătire pe 
planuri diverse, de la cursuri şi 
seminării, pînă ia lectură indi
viduală şi propunerea unei bi
bliografii mai largi, cu o sporire 
a consultaţiilor. Am putut 
parcurge mai bine materia de 
studiu, într-un ritm mai adecvat 
cerinţelor programei. Am impri
mat seminaríüor caracterul dez
baterilor vii. axate pe clarifica
rea întrebărilor. Constatăm însă, 
în paralel cu acest proces de 
perfecţionare a studiului, că di
versele cunoştinţe ale studenţi
lor, din diverse faze ale pregă
tirii lor şcolare, nu sínt sau nu 
pot fi pe deplin folosite, ceea ce 
înseamnă că, în pregătirea lor de 
pînă acum, s-a pus accent pe 
memorare. nu pe interpretare. 
Astfel incit, sîntem nevoiţi să 
facem un efort în plus, care să 
cristalizeze, o anumită metodă 
proprie studiului superior.

— Ne-aţi declarat, într-un 
interviu mai vechi, că intre 
cadrele didactice ale facultăţii 
Şi studenţi există o strînsă şi 
fructuoasă legătură.

— Susţin în continuare acest 
lucru, subliniind că această legă
tură s-a strîns şi mai mult. Fa

milia universitară sibiană — 
cred că o putem numi aşa — 
cunoaşte raporturi care merg 
pînă la amiciţie, cu nuanţele de 
condescendenţă şi respect nece
sare. Studenţi? ne solicită, în 
orice fel de împrejurări şî în 
diverse probleme. Spre exemplu, 
de multe ori, în hol, se continuă 
discuţiile care nu au putut fi 
consumate în orarul unui semi
nar, ceea ce este un indiciu 
pentru interesul şi priza proble
maticii abordate. In viitorii ani 
de învăţămînt) aceste legături se 
vor aşeza pe baze şi mai apro
piate.

— Aceasta cred că se ma
terializează şi în finişul de 
actmi, controlat prin califi
cative.

—- Examenele se desfăşoară în 
condiţii bune, studenţii dovedesc 
o temeinică însuşire a materiei 
situîndu-se în jumătatea supe
rioară a notelor. Experienţa 
noastră de ultimul timp ne arată 
că studenţii anului al If-lea au 
evoluat complex, sínt mai siguri, 
mai dezinvolţi. Pregătirea de lu
cru nu am întrerupt-o nici acum: 
se ţin consultaţii zilnice, toate 
cadrele didactice sínt la dispozi
ţia studenţilor.

Cîteva cuvinte despre 
( perspectivele active şi de a- 

grement ale vacanţei stu
denţeşti.

— In timpul vacanţei, unii 
studenţi vor fi angajaţi în prac
tică productivă: alţii vor conti
nua pe teren activitatea teoretică 
a cercurilor de studii. Spre e- 
xemplu, cercul de arheologie, 
condus de mine şi Iulin Paul 
va face săpături la Săcădate 
(aşezare romană) şi ia Ghijasa 
de Sus (staţiune dacică). Pe stu
denţii noştri îi vor mai aştepta 
taberele de odihnă, excursiile. 
Tot în programul estival intră 
cursurile ţinute pe linie de A.S., 
pentru pregătirea unor cadre or
ganizatorice, în profilul asocia
ţiilor studenţilor.

Mirajul vacanţei pluteşte îr 
aer. Este aşteptată de toţi, ’dai 
de fiecare altfel. Pe biroul de
canului, în seara aceasta de re
culegere, se definitivează per
spective de dincolo de odihnă 
anul viitor de învăţămînt — pri
mul an III în viaţa Facultăţii d» 
filologie şi istorie din Sibiu.

titc  fopesge
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recrutează candidaţi pentru concursul de admitere 
în anul l ' — 1971— 1972, forma 

ucenicie la locul de muncă, pentru meseriile:
— strungar metale
— frezor, rabotor, mortezor
— rectificator universal
— lăcătuşi pentru industria 

constructoare de maşini.
Se primesc absolvenţi ai şcolii generale de 7 şi 8 clase 
cu limita de vîrstă de 15— 18 ani.

Relicvă J
Un grup de arheologi Ira- •  

nieni au descoperit vestigiile •  
unui palat construit in epoca •  
împăratului Cyrus cel Mare, •  
care a domnit In secolul al •  
VI-lea înaintea erei noastre. •  
Vestigiile se găsesc în apro- •  
piere de portul Buchir, în re« •  
giunea Golfului Persic. •

Anchetă anti-Mafia •
Comisia parlamentară anti« $ 

Mafia a comunicat la Roma ^ 
rezultatele anchetei efectuate _ 
în capitala Siciliei şl în zonele .  
din vecinătatea oraşului Paler- m 
mo, care scot în evidenţă nu- ~ 
meroase carenţe administrative •  
şi existenţa unei întregi serii •  
de situaţii anormale. Comisia * 
a anchetat In mod special pro- •  
blemele legate de vînzarea te- •  
renurilor de construcţie şi de •  
eliberare a permiselor de con- •  
strucţie, ajungind la concluzia •  
că la Palermo .administraţia * 
publică, cu lacunele şi nere- •  
gularităţile sale, reprezintă un •  
mediu favorabil dezvoltării ac- •  
tlvităţilor ilegale şi parazita- •  
re". Aceste activităţi, aprecia- •  
ză comisia, ilustrează trans- •  
plantarea fenomenului mafiot •  
de Ia sat Ia oraş. •

Substituire
O substituire de geamantane •  

a permis descoperirea a 12 kt- •  
Iograme de heroină la aero- •  
portul Orly. Un voiajor co- •  
mercial, sosit Ia Paris de la •  
Marsilia, s-a prezentat la ma- * 
gazia de bagaje pentru a-şlrl- •  
dica geamantanul. El a luat •  
singura valiză rămasă, care se- •  
măna perfect cu a sa. Surprins •  
de greutatea bagajului, l-a •  
deschis şl a descoperit cinci •  
pachete: la poliţia aeroportu- •  
Iul pachetele s-au dovedit a •  
conţine heroină în valoare de •  
200 000 franci. #

La 155 ani *
Delfina da Costa Freire, din •  

Brazilia, a încetat din viaţă •  
miercuri, la vlrsta de 155 ,ani «  
— record mondial de lóngevi- •  
taté la femei. •

Longevitate £
Kirali Mislimov, cel mal !n _ 

vîrstă locuitor al Uniunii So* I 
vietice, şl-a sărbătorit de cu* i  
rînd cea de*a 166-a aniversare. * 
El locuieşte în satul Barzavu ® 
din R.S.S. Azerbaidjană.

Longevitatea Iui Mislimov *  
nu este un fapt neobişnuit nici •  
în familia sa. Tatăl lui a trăit *  
120 de ani, iar mama — 110. •  
El are acum nu mai puţin de *  
50 de nepoţi, dintre care cel •  
mal în vîrstă este octogenar. •

Cine e criminalul? *
Un bizar asasinat !n masă, *  

ale cărui mobiluri nu au pu- *  
tut fl stabilite pînă în prezent, r 
a avut loc în urmă cu cîteva •  
luni în localitatea americană ® 
Yuba City, din statul Califor- *  
nia. Intr-o livadă de pomi ® 
fructiferi au fost dezgropate •  
23 cadavre şi există temeri se- •  
rioase că numărul lor ar putea •  
creşte în zilele următoare. Es- •  
te vorba, se apreciază, de •  
muncitori agricoli sezonieri, •  
înjunghiaţi sau loviţi cu secu- •  
rea. în legătură cu aceste cri- •  
me, poliţia a arestat un anu* •  
me Juan Corona. Se predzea* •  
ză că acesta a petrecut, în •  
1956, mai multe luni tntr-un •  
spital de boli mintale. •
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I.I.L. ÂMET Sibiu
angajează:
— macaragii — automacara 5 t
— conducători dumper şi electrocar
— lăcătuşi
— tîmplari mobilă -
— primitori-distribuitori
— merceolog achizitor
— muncitori necalificaţi.

Oficiul judeţean de turism
a pus în vînzare prin agenţia sa din Sibiu şi filiala 
Mediaş, locuri pentru odihnă la staţiunea Mangalia 
N ord — SATURN — pe toată perioada sezonu
lui 1971.

Cazarea se face Ia hotelul Narcis de confort I, 
iar masa se asigură la restaurantul hotelului.

Se asigură reducere de 508/* pe C.F.R.
în  luna iunie şi septembrie preţuri reduse Ia ca

zare şi masă.
Informaţii şl înscrieri la agenţia Sibiu şi filiala 

Mediaş.

U R U G U A Y

EVENIMENTUL PE SCURT
T] In statul indian Bihar a fost instaurat miercuri un nou guvern,
I format din reprezentanţi ai Frontului Progresist Actualul guvern 
U al acestui stat din nordul Indiei dispune de sprijinul majorităţii

I1-1 deputaţilor în Adunarea legislativă locală.
După cum s-a anunţat, formarea unui nou guvern în Bihar ur- 

— mează demisiei prezentate marţi de precedentul cabinet local, din

I cauza divergenţelor dintre o serie de partide de dreapta care parti
cipau la vechea coaliţie guvernamentală din acest stat indian.

•  UN AVION al companiei aeriene 
nipone „Nihon Koku“ a aterizat 
miercuri pe aeroportul din Haba- 
rovsk, inaugurînd noua linie inter
naţională Habarovsk-Tokio, infor
mează agenţia TASS.

£  LA MOSCOVA a fost semnat 
planul de colaborare culturală între 
Uniunea asociaţidlor sovietice de 
prietenie şi relaţii culturale eu ţă
rile străine, Asociaţia „U.R.S.S.—El
veţia* şi Asociaţia pentru promova
rea relaţiilor culturale între Elveţia 
şi U.R.S.S, informează agenţia 
TASS.

•  AUTORITĂŢILE ITALIENE au 
alocat O sumă echivalentă cu un 
milion de dolari pentru restaurarea 
tezaurului de artă din localitatea 
Tuscan ia, grav deteriorată in urma 
cutremurului de la 7 februarie a.c., 
care s-a soldat ou moartea a 21 de 
persoane şi cu numeroase paguba 
materiale.

•  CONSULUL ONORIFIC AL 
URUGUAYULUI în oraşul agemti- 
®ian Gordoba, Raul ffiuerra, a fost 
miercuri victima unei tentative de

răpire de către membrii organizaţiei 
de guerilă urbană, autointitulată 
„Armata pentru eliberarea poporu
lui".

•  AGENŢIA M.E.N. informează că 
Republica Arabă Unită a cerut Or
ganizaţiei Unităţii Africane ca pe 
ordinea de zi a conferinţei la nivel 
inait a acestei organizaţii, ce va a- 
vea Ioc la 22 iunie, să fie înscrisă 
şi problema conflictului din Orien
tul Apropiat.

•  PREMIERUL ISRAELI AN GOL- 
DA MEIR şi-a încheiat miercuri 
turneul întreprins, timp de zece 
zile, în patru ţări nordicei Dane
marca, Finlanda, Suedia şi Norve
gia. Intr-o conferinţă de presă ţi
nută la Oslo — ultima etapă a tur
neului său —, Golda Meir a declarat 
că în timpul întrevederilor pe care 
le-a avut în ţările soandinave nu a 
observat vreo schimbare în atitudi
nea acestor state faţă de situaţia 
din Orientul Apropiat.

•  REZERVELE DE AUR ŞI DE
VIZE ALE MARII BRITANII au
înregistrat în luna mai o creştere

de 43 milioane lire sterline, a anun
ţat miercuri guvernul englez.

•  LA HANOI a fost semnat pla
nul schimburilor culturale din try 
R.P. Albania şi R.D. Vietnam pen
tru anii 1971—1972, informează a- 
ganţia A.T.A.

’•  LA HELSINKI au Început con
vorbirile dintre o delegaţie finlan
deză, condusă de Olavi Mattila, 
ministrul planificării, dezvoltării şi 
relaţiilor comerciale, şi o delegaţie 
iugoslavă, condusă de Muhamed 
Hadjici, secretar federal pentru co
merţ exterior. Obiectul discuţiilor, 
informează agenţia Taniug, II con
stituie încheierea ţinui acord de co
laborare economică între cele două 
ţări.

•  MIRKO TEPAVAŢ, secreta» de 
stat pentru afacerile externe al 
R.S.F. Iugoslavia, va face la sfîr- 
şitul acestei săptămini o vizită ofi
cială în Republica Arabă Unită —

enunţă agenţia M.E.N, La Cairo, el 
va conferi cu vicepremierul şi mi
nistrul afacerilor externe al R.A.U., 
Mahmud Riad, şi cu alte ofioialităţl 
egiptene.

•  CAMERA POPULARA A 
PARLAMENTULUI INDIAN (Bok 
Sabha) a aprobat proieotul de lege 
privind naţionalizarea companiilor de 
asigurări. Naţionalizarea acestor 
companii — relevă presa indiană 
— se înscrie în programul reforme
lor social-ecor.omice progresiste, 
iniţiat de partidul de guvemămint, 
Congresul Naţional Indian.

Proieotul de lege va fi prezentat 
acum spre examinare Camerei Su
perioare a Parlamentului Indiei 
(Rajya Sabha).

•  IN CAPITALA PARAGUAYU
LUI, ASUNCION, au început lucră
rile celei de-a patra reuniuni a mi
niştrilor afacerilor externe din ţările 
aparţinînd bazinului ba Plata — 
Argentina, Bolivia, Brazilia, Para
guay, Uruguay. Pe agenda întîlnirii 
figurează probleme ale cooperării în 
zona ba Plata. Totodată, va fi abor
dat şi conflictul dintre Brazilia şi 
Argentina, oare durează din 1966.

Sonda Interplanetară americană „Mariner-9‘, lansată la 30 mai In 
direcţia planetei Marie, continuă să funcţioneze normal, s-a anunţat 
la Centrul de cercetări spaţiale de la Pasadena (Calilornia). Ea se 
afla miercuri la o distanţă de 587 000 km de PămSnt, evolulnd pe 
traleetorle cu o viteză de 10 460 km pe oră. La Pasadena s-au încheiat 
operaţiile de calcul ale manevrei de eoreatare a traiectoriei, care 
urmează să se efectueze vineri.

Proliferarea elementelor
de criza politica

Anul IV, nr. 1020

R. P. UNGARĂ. — Vedere aeriană a unei părţi din Tlrgul Internatio
nal deschis Ia Budapesta, cu participarea a 2.450 de firme din 36 de ţări

PAKISTAN. — La Centrul pentru educaţia femeilor adulte din satul Kayet- 
tului, districtul Dacca, femeile învaţă să coasă după o tehnică modernă. 
Metrajul de mătase multicoloră este croit după tipare sub îndrumarea unei

meştere

Rio de Janeiro 8. — Corespon
dentul Agerpres, V. Oros, transmite: 
Demisia ministrului educaţiei şi cul
turii din Uruguay, Angel Rath, care 
a survenit miercuri, este pusă In le
gătura cu tulburările studenţeşti des
făşurate timp de trei săptămini şl 
care s-au soldat la începutul săptă- 
mînii cu rănirea gravă a mal multor 
studenţi. Aparent, ea poate fi consi
derată un rezultat al divergenţelor 
între preşedintele Pacheco Areco şi 
ministrul Angel Rath privitor la mo
dalităţile de soluţionare a crizei stu
denţeşti. în fond este vorba mai de 
grabă de un reflex al situaţiei ge
nerale de criză prin care trece Uru- 
guayul. Surse competente din Mon
tevideo consideră că este iminentă 
şi demisia ministrului de interne 
Santiago Brum Carbajal în legătură 
cu eşecul investigaţiilor destinate să 
descopere locul unde sínt sechestra
te cele patru persoane aflate In mina 
organizaţiei clandestine .Los Tupa- 
maros". respectiv pe ambasadorul 
britanic Geoffrey Jackson, industria
şul Ricardo Ferres, asesorul prezi
denţial şl director al întreprinderii

de electricitate şl telefoane, Ulises 
Pereira Reverbel şl fostul ministry 
al agriculturii, Frick Davies.

Acţiunile organizaţiei „Tupama- 
ros' sínt utilizate de autorităţi ca 
pretext pentru înăsprirea represiu
nilor. Noile măsuri de siguranţă 
(care urmează să fie stabilite prin 
decret), prevăd montarea unul imens 
registru cu fotografiile proaspete şl 
datele personale ale tuturor cetăţeni
lor din Uruguay. Angrenajul va 
purta numele de .registru de veci
nătate' şi este studiat de trei luni. 
Recent, această problemă a făcut o- 
biectul unei întrevederi a preşedin
telui Areco cu titularii Ministerelor 
Apărării şi Internelor, dar O serie de 
parlamentari, inclusiv din Partidul 
guvernamental, susţin caracterul ln- 
constituţional al adoptării unor ase
menea măsuri prin decret, adîncind, 
astfel şl mal mult conflictul între 
puterea executivă şi parlament. 
Toate aceste elemente prevestesc o 
continuă complicare a cadrului poli
tic în prajma alegerilor preziden
ţiale, programate să aibă Ioc In oc
tombrie a.c.

I.R.M.E. Sibiu,
sfrada Uzinei nr, 7

angajeaza urgent:
— electroniştî
— matriţeru
— lăcătuşi.

Uzina Balanţa Sibiu
angajează de urgenţa:
— vopsitori industriali prin pulverizare’,
— chituitori.

Salarizare conform H.C.M . 914/1968.
Cei interesaţi se vor prezenta la biroul personal 

din uzină, zilnic între orele 10,30— 13,30.

Declaraţia comună nord- 
vietnameză-laoţiană privind 

situaţia din Indochina
Hanoi 8 (Agerpres). — ta  Hanoi 

â fost dată publicităţii declaraţia co
mună semnată de Ton Duc Thang, 
preşedintele Prezidiului Comitetului 
Central al Frontului Patriei din Viet
nam, preşedintele R. D. Vietnam, şi 
prinţul Sufanuvong, preşedintele Co
mitetului Central al Frontului Patrio
tic din Laos, care a vizitat R. D. 
Vietnam în fruntea unei delegaţii a 
poporului laoţian.

Referindu-se la evoluţia situaţiei 
din Indochina, declaraţia relevă că 
Statele Unite au încălcat acordurile 
de la Geneva din 1954 pentru Indo
china şi acordurile din 1962 pentru 
Laos, ducînd, în continuare, o poli
tică de imixtiune şi agresiune -în 
Vietnam şl în Laos, subminînd inde
pendenta şi unitatea naţională a 
acestor ţări. în lupta împotriva agre
siunii, arată declaraţia, popoarele 
Vietnamului, Laosului şi Cambodgiei 
eu obţinut succese strălucite, care 
reprezintă un rezultat al solidarităţii 
popoarelor celor trei ţări şi al puter
nicului sprijin din partea popoarelor 
întregii lumi. Statele Unite trebuie 
să înceteze agresiunea, să retragă în 
mod total şi necondiţionat din Indo
china trupele lor şl cele ale aliaţi
lor lor, pentru ca în felul acesta po

porul fiecăreia dintre aceste ţări 
să-şi rezolve problemele Interne fără 
amestec străin, subliniază declaraţia.

Problemele Vietnamului trebuie re
zolvate pe baza propunerilor în zece 
puncte ale Frontului Naţional de Eli
berare din Vietnamul de Sud şl a 
propunerilor suplimentare în opt 
puncte ale Guvernului Revoluţionar 
Provizoriu al Republicii Vietnamului 
de Sud, arată declaraţia. De aseme
nea, problema Laosului trebuie re
zolvată pe baza propunerilor de re
glementare politică, în cinci puncte, 
prezentate la 27 aprilie 1971 de Fron
tul Patriotic din Laos, în conformi
tate cu aspiraţiile poporului laoţian.

Părţile semnatare ale declaraţiei 
cer S.U.A. să respecte Independen
ţa, suveranitatea şi neutralitatea 
Cambodgiei, să înceteze bombarda
rea teritoriului cambodgian şi să re
tragă trupele americano-saigoneze 
din această ţară, pentru ca poporul 
cambodgian să-şi rezolve problemele 
Interne fără amestec din afară. Păr
ţile sprijină fără rezerve proclama
ţia din 23 martie 1970 a şefului sta
tului Cambodgia, Samdech Norodom 
Sianuk, şi programul politic al Fron
tului National Unit al Cambodgiei

Părţile salută dezvoltarea solida
rităţii militante dintre popoarele 
Vietnamului şi Laosului, cimentată 
în cursul luptefl împotriva colonia
lismului şi a neocolonialismului.

Popoarele Vietnamului şi Laosului, 
arată declaraţia în încheiere, mani- 
festă sentimente de înaltă apreciere 
şi sinceră recurjoştinţă pentru spri
jinul eficient acordat de ţările socia
liste, mişcarea die eliberare naţiona
lă, guvernele şi Organizaţiile interna
ţionale care militează pentru pace şi 
democraţie, poporul Americii şi po
poarele din. lumea întreagă.

\
Delegaţia poporului laoţian, con

dusă de prinţul Sufanuvong, pre
şedintele Comitetului Central aî 
Frontului Patriotic din Laos, a pără
sit Hanoiul — Informează agenţia 
y.N.A.

Rio de Janeiro 3 — Coresponden
tul Agerpres, Vasile Oros, transmite: 
Guvernul panamez a făcut cunoscut 
că „Tratatul din 1903 este incompa
tibil cu Carta Naţiunilor Unite', lă- 
sînd astfel să se înţeleagă că este 
hotărît să ceară anularea tratatului 
semnat cu S.U.A. asupra Canalului, 
în urmă cu 68 de ani. Declaraţia 
aparţine unui membru al comisiei 
panameze de negocieri numită în 
vederea încheierii unui nou tratat, 
Lopez Guevara, care a spus că, „în

C a m b o d g i a
r

Acţiuni 
energice 
ale forţelor 
patriotice

Pnom Penh 6 (Agerpres). — în 
mai multe regiuni ale Cambodgiei, 
forţele patriotice au declanşat în 
ultimele 24 de ore, puternice atacuri 
împotriva trupelor regimului de la 
Pnom Penh. Agenţia U.P.I. relatează 
că cele mai grele lupte au avut loc 
la aproximativ 20 de kilometri est 
de Capitală, forţele populare de re
zistenţă cambodgiene reuşind să în- 
cercuiască complet unităţile regimu
lui de la Pnom Penh din această 
zonă. De asemenea, forţele patriotice 
îşi continuă acţiunile ofensive în 
direcţia frontierei sud-vietnameze. 
La sud de localitatea Snoul, trupele 
saigoneze — informează agenţia 
France Presse — au fost obligate să 
se retragă pe o distantă de peste 
10 km din fata ofensivei unităţilor 
forţelor populare dé rezistenţă cam
bodgiene.

momentul în care « fost semnată 
Carta Naţiunilor Unite, Convenţia 
asupra Canalului şi-a pierdut vala
bilitatea, deoarece documentul O.N.U. 
stipulează în art. 103 că, atunci, cînd 
tratatele sínt incompatibile cu Carta, 
prevederile acesteia prevalează*. Lo
pez Guevara a adăugat că „în mă
sura în care în zona Canalului con
tinuă practicile colonialiste, pentru a 
menţine în vigoare un tratat care nu 
a fost negociat, este violată Carta 
O.N.U.'.

P r o b le m a  p a n a m ez ă
„Tratatul din 1903 este incompatibil 
cu Carta Naţiunilor Unite"
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